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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 
 
 
Sessió Ordinària                                                                 Dijous, 24 de febrer de 2005 
Acta núm. 2                                                                                                                    1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. DIDAC PESTAÑA RODRIGUEZ 
 
Regidors/Regidores: SR. JOAQUIM BALSERA GARCIA, SRA. LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. 
JOSÉ  OBISPO VALLECILLOS, SRA. ANNA Mª BECERRA PEÑA, SR. MANUEL MANIEGA 
PRIETO, SR. VICENTE NAVARRO SIERRA, SRA. Mª TERESA TORRENTS CANO, SR. 
VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SR, JOSE-Ma. MARTIN QUIÑONES, SRA. Mª BRUGUERS 
JARDÍ ANGUERA, SRA. Mª. CARMEN LEÓN RODRÍGUEZ, SR. JOSE-ANTONIO SÁEZ 
LÓPEZ, SR. SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SR. JAUME GRAU LÓPEZ, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. JOSEP Mª. DALMAU NOVELL, SR. F. XAVIER ALAVEDRA i AMBRÓS, SR. 
MARCEL·LÍ REYES I VIDAL, i SR. JUAN ANTONIO HEREDIA HEREDIA. 
 
Funcionaris: 
 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. Gonzalo Bescós Aznar. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple de 
l'Ajuntament el dia vint-i-quatre de febrer de dos mil cinc, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Dídac Pestaña Rodríguez, alcalde-president, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo 
de Prada Bengoa. 
 
El Sr. José Llobet Navarro, justificadament, no va assitir a la sessió. 
    
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley de Bases. 
 
I essent les dinou hores, quinze minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents 

 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 1 de data 27 de gener de 2005  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 
 

2 - DONAR COMPTE NOMENAMENT DE FUNCIONARI INTERÍ 
 
Restar assabentat del nomenament de funcionari interí, mitjançant decret de la Tinença 
d’alcaldia de Serveis Generals de data 11 de gener de 2005, de la Sra. Isabel Requejo de las Heras 
amb la categoria de Tècnic de Civisme i Solidaritat. Els efectes d’aquest nomenament seran a 
partir del dia 1 de febrer d’enguany d’acord amb el que preveu l’article 94 del Reglament de 
Personal al servei de les entitats locals. 

---------- 
 
El Sr. Alcalde va dir que, de no existir inconvenient, es tractarien conjuntament els 
punts núm. 2 a 6 de l’ordre del dia, sense que es formulés cap objecció. 
 
Després de l’explicació d’aquests punts de l’ordre del dia per part de la Sra. Anna 
Becerra, només es va formular una observació per part del Sr. José Antonio Sáez López, 
demanat que en lloc de les sigles “PP”, es fessin constar les sigles “PPC” per a designar el 
grup municipal del “Partit Popular de Catalunya”.  

 
 
 

3 - DONAR COMPTE NOMENAMENT DE PERSONAL EVENTUAL 
 
Restar assabentat del nomenament de personal eventual, mitjançant decret de l’Alcaldia de Gavà 
de data 28 de gener de 2005, del Sr. Raúl Alfonsín Romero per realitzar les funciones de Suport 
Administratiu al Grup Polític Municipal del PPC. Els efectes d’aquest nomenament seran a 
partir del dia 1 de febrer d’enguany d’acord amb el que preveu els articles 305 del Decret 
Legislatiu 2/2003 de 28 d'abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya 
 

 
 

4 - DONAR COMPTE NOMENAMENT DE PERSONAL EVENTUAL 
 
Restar assabentat del nomenament de personal eventual, mitjançant decret de l’Alcaldia de Gavà 
de data 28 de gener de 2005, del Sr. Héctor Sánchez Mira per realitzar les funciones de Suport 
Administratiu al Grup Polític Municipal del EUiA. Els efectes d’aquest nomenament seran a 
partir del dia 1 de febrer d’enguany d’acord amb el que preveu els articles 305 del Decret 
Legislatiu 2/2003 de 28 d'abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya 
 

 
5 - DONAR COMPTE NOMENAMENT DE PERSONAL EVENTUAL 

 
Restar assabentat del nomenament de personal eventual, mitjançant decret de l’Alcaldia de Gavà  
de data 28 de gener de 2005, de la Sra. Aida Alonso Bravo per realitzar les funciones de Suport 
Administratiu al Grup Polític Municipal del IC-EV. Els efectes d’aquest nomenament seran a 
partir del dia 1 de febrer d’enguany d’acord amb el que preveu els articles 305 del Decret 
Legislatiu 2/2003 de 28 d'abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya 
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6 - DONAR COMPTE NOMENAMENT DE PERSONAL EVENTUAL 
 
Restar assabentat del nomenament de personal eventual, mitjançant decret de l’Alcaldia de Gavà 
de data 28 de gener de 2005, de la Sra. Montserrat Campmany Guillot per realitzar les funciones 
de Suport Administratiu al Grup Polític Municipal del ERC. Els efectes d’aquest nomenament 
seran a partir del dia 1 de febrer d’enguany d’acord amb el que preveu els articles 305 del Decret 
Legislatiu 2/2003 de 28 d'abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya 
 
 

7 - RATIFICACIÓ DE DUES PROPOSTES DE NOMENAMENT  
DE MEMBRE DEL CONSELL MUNICIPAL DE COMERÇ 

 
Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, la proposta de nomenament 
del Sr. Josep González Vinatea, en representació de la Unió de Botiguers de Gavà, en substitució 
del Sr. Àngel Gil Martín, i del Sr. José Luis Pina Monzón, en representació dels veïns i veïnes de 
Gavà,  com a membres del Consell Municipal de Comerç, òrgan de participació que amb 
aquesta modificació i a partir d’aquest acord queda constituït per les següents persones:  
 
Representants dels Grups Municipals: 
 
Sr. Victor Carnero López (Grup Socialista). 
Sr. José Llobet Navarro (Grup Popular). 
Sra. Yolanda Navea Moltó (Grup d’EUiA). 
Sr. F. Xavier Alavedra i Ambrós (Grup del CiU). 
Sra. Isabel Lozano Boada (Grup d’ERC). 
Sr. Pere Escofet Desco (Grup d’IC). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
 
Sr. Manuel Gómez Reyes (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà).  
Sr. Josep González Vinatea (Unió de Botiguers). 
Sr. Josep Larruy Lerín (Associació de Comerciants L’Illa del Centre). 
Sr. Xavier Sentís i Bonich (Àrea Comercial Les Rambles). 
Sra. Montserrat Cos Olià (Federació de Comerciants).  
Sra. Irene Asensio Ramos (Associació de Comerciants Gavà 2000). 
Sr. Joan Llanta Messeguer (Associació de Comerciants Complexe Comercial Barnasud). 
 
Veïns i veïnes de Gavà 
 
Sr. José María Meseguer Meseguer 
Sr. José Luis Pina Monzón 
Sr. Domingo Martínez Mena 
Sra. Marina Campmany Farran 
 

 
8 - RATIFICACIÓ DE LA PROPOSTA DE NOMENAMENT D’UNA MEMBRE DEL 

CONSELL MUNICIPAL DE LA DONA 
 

Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, la proposta de nomenament 
de la Sra. Carmen Ruiz Morales, en representació del sindicat CCOO, com a membre del 
Consell Municipal de la Dona, òrgan de participació que amb aquesta incorporació i a partir 
d’aquest acord queda constituït per les següents persones:  
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Representants dels Grups Municipals: 
 
Sra. Pilar Gràcia Macanás (Grup Socialista). 
Sra. Mónica López Hernández (Grup Popular). 
Sra. Emma Blanco i Anguera (Grup d’EUiA). 
Sra. Margarita Alavedra Pla (Grup del CiU). 
Sra. Marta Jiménez Iborra (Grup d’ERC). 
Sra. Ana María Bravo López (Grup d’IC). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
 
Sra.Rafaela Martín Manzanares (sindicat UGT). 
Sra. Carmen Ruiz Morales (sindicat CCOO). 
Sra. Yolanda Checa López  (Federació de Dones del Baix Llobregat). 
Sra. Mª Carmen García Hernández (Associació de Dones Clara Campoamor). 
Sra. Ana Julia Soler Román (Associació d’Esclerosi Múltiple de Gavà). 
Sra.Joana Sánchez Cuenca (Familiars d’Alzheimer - FAGA). 
Sra. Isabel Martín Garcia (AV Ausiàs Marc). 
Sra. Regina Marin Aguilar (AMPA). 
Sra. Marta Saura Díaz (Federació de Comerciants de Gavà). 
Sra. Avelina Coll Masferré (Gent Gran). 
Sra. Manuela Serrano Romal (Associació de Dones Clara Campoamor). 
 
Veïnes de Gavà 
 
Sra. Margarita Roca Ortiz 
Sra. Maria Carmen Monteagudo Sebastià 
Sra. Rosa Carbó Pitarch 
Sra. Nuria Ruiz Castell 
 

 
9 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL GAVÀ TELEVISIÓ, SL (GTV, SL) RELATIU Al 
CESSAMENT DE LA SRA. EMMA BLANCO ANGUERA, COM A MEMBRE DEL 
CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE LA SOCIETAT  I AL NOMENAMENT DEL SR. 
JOSE ANTONIO MENACHO MOLINA, COM A NOU CONSELLER. 

 
PRIMER.- Disposar el cessament – per renúncia - de la Sra. Emma Blanco Anguera com a membre 
del Consell d’Administració de la societat municipal GAVÀ TELEVISIÓ, SL, (GVT, SL), a 
l’empara del que es preveu a l’art. 9 dels seus Estatuts.  
   
SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda el Sr. José Antonio  Menacho Molina, de 
nacionalitat espanyola, nascut el dia 12 de desembre de 1970, veí de Gavà, c/ Pi i Margall, núm. 3, 
1r, amb DNI, núm. 33.968.018-P. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació podrà 
ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El nomenament 
haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el Secretari de 
l'Ajuntament, amb declaració --a més-- de què no està sotmès a cap dels supòsits de prohibició 
establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, ni a cap classe 
d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 12/1995, de 11 de mayo.  
 
TERECER.- Facultar expressament el President del Consell d'Administració Sr. JOAQUIM 
BALSERA GARCIA, a més del Secretari del Consell Sr. Jaume Tutusaus Torrents  conforme als 
arts. 108.1 i 109.1.a) del Reglament del Registre Mercantil, per a procedir a la   l’execució, 
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interpretació i subsanació dels acords adoptats, en especial per a la seva formalització, elevació a 
instrument públic si s'escau, i inscripció en el Registre Mercantil.  
 

 
10 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, 
S.A. (GTI, SA) RELATIU Al CESSAMENT  DEL SR. JAUME GRAU LÓPEZ, COM A 
MEMBRE DEL CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE LA SOCIETAT  I AL 
NOMENAMENT DEL SR. DAVID RODRIGUEZ MARCOS, COM A NOU 
CONSELLER. 

 
PRIMER.- Disposar el cessament – per renúncia - del Sr. Jaume Grau López com a membre del 
Consell d’Administració de la societat municipal GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, 
S.A (GTI, SA), a l’empara del que es preveu a l’art. 9 dels seus Estatuts.  
   
SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda el Sr. David Rodriguez Marcos, de nacionalitat 
espanyola, nascut a Barcelona el dia 16 de gener de 1975, veí de Gavà, avinguda Diagonal núm. 16, 
àtic., 1ª, i amb DNI  núm. 44.416.287-K. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació podrà 
ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El nomenament 
haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el Secretari de 
l'Ajuntament, amb declaració --a més-- de què no està sotmès a cap dels supòsits de prohibició 
establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, ni a cap classe 
d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 12/1995, de 11 de mayo.  
 
TERCER.- Facultar expressament el President del Consell d'Administració Sr. DÍDAC PESTAÑA 
RODRÍGUEZ, a més del Secretari del Consell Sr. Guillermo de Prada Bengoa conforme als arts. 
108.1 i 109.1.a) del Reglament del Registre Mercantil, per a procedir a la   l’execució, interpretació i 
subsanació dels acords adoptats, en especial per a la seva formalització, elevació a instrument 
públic si s'escau, i inscripció en el Registre Mercantil.  
 
 

11 - INICIACIO TRAMITS ADJUDICACIO 
CONCESSIO D'UN BAR AL PARC MUNICIPAL 

DEL CALAMOT A GAVÀ 
 

PRIMER.- Iniciar els tràmits per a l'adjudicació mitjançant Concurs, de la concessió 
administrativa per a l'ús  i explotació d'un Bar amb terrassa situat al Parc Municipal del Calamot a 
Gavà, d'acord amb les característiques que s'assenyalen al Plec de Condicions. 
 
SEGON.- Aprovar el Plec de Condicions regulador de la concessió administrativa. 
 
D'acord amb allò que disposa el Reglament de Patrimoni dels ens locals, la documentació i el plec 
de condicions quedaran exposats al públic a l'objecte que, durant el termini dels 30 dies hàbils 
següents al de publicació del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província, puguin 
presentar-se reclamacions i al·legacions, les quals seran resoltes per  aquest mateix òrgan 
municipal. 
 
Al mateix temps s'anunciarà la iniciació dels tràmits per a l'adjudicació de la concessió, la qual, a la 
vista de les reclamacions i al·legacions, si n'hi haguessin, s'ajornaria si fos necessari. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dinou (19) vots a favor (12 PSC, 2 
PPC, 2 EUiA, 2 CiU, i 1 IC-EV-IG), cap en contra i una (1) abstenció (ERC), donant-se per tant 
el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
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exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

---------- 
 

Després de l’explicació detallada de la Sra. Anna Becerra, la qual va donar compte dels 
aspectes essencials de la mateixa, en especial pel que feia al cànon de la concessió, 
durada, objecte, etc., va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau el qual, en nom d’EUiA, 
va manifestar que el seu grup municipal estava d’acord amb la proposta, atès que 
aquest era un tema que ja feia anys que se'n venia parlant, tota vegada que en un espai 
tant difícil com el parc del Calamot, calia destacar el fet que aquest bar no només 
hagués arribat a funcionar, sinó que a més s'hagués consolidat. En qualsevol cas, el Sr. 
Grau va assenyalar que la posició adoptada inicialment per l’ajuntament havia estat 
correcta pel fet de girar un cànon simbòlic, però que una vegada consolidada aquesta 
instal·lació, potser aquest darrer any ja se li hagués pogut treure una mica més de profit 
des de un punt de vista econòmic, si bé esperava que aquests propers vuits anys 
l’ajuntament obtingués recursos pressupostaris d’aquesta instal·lació. 
 
D’altra banda el Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que el seu grup 
municipal estava d’acord amb la proposta, si bé va voler recalcar que era prou conegut 
que aquesta instal·lació, per les seves característiques constructives, només podia 
funcionar l’estiu, demanat en aquest sentit a l’equip de govern que es donessin les 
màximes facilitats per a fer una petita ampliació que permetés el seu funcionament 
durant tot l’any, oferint unes millors condicions als seus usuaris. En últim terme, el Sr. 
Dalmau va afegir que mentre que a l’hivern aquesta instal·lació pràcticament no 
funcionava, com ja havia dit abans, no per això desapareixia l’obligació de satisfer el 
cànon fixat cada mes. 
 
Per la seva part el Sr. José Antonio Sáez, en nom del PPC, va indicar que el seu grup 
estava també d’acord amb la proposta de l’equip de govern, si bé va voler recordar que, 
tal i com ja havia indicat en la comissió informativa, es tingués molt en comte la 
questió dels sorolls en el moment de la nova posada en funcionament de les 
instal·lacions.  
 
De la seva banda la Sra. Anna Becerra, en relació a l’anterior afirmació del Sr. Grau, va 
recordar que aquest establiment havia sortit a concurs dues vegades, i que les dues 
vegades havia quedat desert, fins que finalment es va procedir a la seva adjudicació 
directa, atesa la iniciativa d’uns joves emprenedors. Al mateix temps, encara que durant 
els dos primers anys el cànon havia estat simbòlic, també era cert que aquests joves van 
endegar alhora una línia de col·laboració amb determinades regidories d’aquest 
ajuntament, com per exemple la de cultura i joventut. Tot plegat, va conduir a 
l’ajuntament a atorgar als joves esmentats un marge de confiança per tal de veure si era 
possible tirar endavant una experiència com aquesta, inicialment bastant arriscada, 
però una vegada consolidada la instal·lació, s’havia fixat un cànon de 6.000 € l’any, que 
ja començava a ser una quantitat una mica respectable. Així mateix, i pel que feia a la 
intervenció del Sr. Dalmau, la Sra. Becerra va manifestar que tal i com ja es preveia en 
el plec de condicions, el futur concessionari podia presentar un projecte comprensiu 
d’obres de millora, per tal de permetre l’obertura de les instal·lacions durant tot l’any, 
si bé tenint en compte simultàniament la questió dels sorolls, tal i com havia apuntat el 
Sr. Sáez. 
 

12 - GARANTIA COMPTE DE CRÈDIT DE TRESORERIA 
GTI, S.A.  

 
RATIFICAR l’acord plenari de data 27 de març de 2003 de garantir, de forma total i responent de 
la manera mes àmplia que en dret procedeixi, el compliment de les obligacions que la societat 
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privada municipal GAVANENCA DE TERRENYS IMMOBLES, SA (GTI, SA) contregui amb 
motiu del compte de crèdit de Tresoreria subscrit amb « la Caixa « , en les condicions següents : 
 
Límit : 4.800.000 € 
Termini : 1 any, prorrogable fins a 3 anys, sense despeses 
Tipus d’interés: EURIBOR trimestral més 0’15% 
Comissió d’obertura: No n’hi ha 
Comissió d’estudi: No n’hi ha 
Comissió no disposició: No n’hi ha 
Garantia: Garantit per l’Ajuntament de Gavà  
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC, i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i set (7) abstencions (2 PPC, 2 EUiA, 2 CiU i ERC), donant-se per tant 
el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

 
----------- 

 
El Sr. Víctor Carnero va fer l’explicació detallada de la proposta, indicant els aspectes 
essencials de les condicions fixades. 
 
De la seva banda el Sr. Grau, en nom d’EUiA, va dir que no donarien suport a la 
proposta, ja que tal i com havien indicat en el Consell d’Administració de GTI, SA en el 
seu dia, encara que podia tractar-se d’un tràmit necessari pel dia a dia de l’empresa, la 
realitat mostrava que qualsevol mínim anàlisi i estudi sobre l’endeutament de GTI, SA i 
de la resta d’empreses municipals, tant a llarg com a curt termini mitjançant pòlisses de 
crèdit, donava un balanç més aviat preocupant, atès que la mitjana d’endeutament de 
GTI, SA els últims dotze mesos era de més de 12.000.000 € amb endeutament a curt 
termini mitjançant pòlisses de crèdit com aquesta que hores d’ara s’estava renovant. En 
aquest sentit doncs, el Sr. Grau va reiterar que la situació començava a ser preocupant, 
tot i que si hi havia una manca de liquidesa, s’hauria de contractar aquesta o una altra 
pòlissa de crèdit, amb millors condicions, si això fos possible,  si bé en el seu conjunt, la 
situació financera de l’empresa i del mateix ajuntament, segons el grup municipal 
d’EUiA, era preocupant, com ja havia dit amb anterioritat. A aquests efectes, el Sr. Grau 
va dir que era raonable que una empresa que es dedicava a la construcció tingués un 
cert nivell de’endeutament, i fins i tot, que en moments cojunturals tingués dèficits de 
tresoreria, però el que ja no ho era tant era el fet que els recursos propis realitzables a 
curt termini, no arribessin a cobrir aquest dèficit de prop de 12.000.000 €. En 
definitiva, el Sr. Grau va dir que considerava que la gestió que s’estava portant a terme 
no era la més òptima, tot i que EUiA estava d’acord amb la finalitat de l’empresa, 
indicant que calia millorar la gestió dels recursos financers, com ho provava el fet que, 
demanat pel representant d’un altre grup municipal en el consell d’administració de 
l’empresa si no es podien haver millorat les condicions d’aquesta pòlissa de crèdit, se’l 
va contestar que no calia perdre el temps negociant, ja que les ofertes que es farien de 
ben segur que no serien millors a l’actual. Per tot això, el Sr. Grau va dir que el seu grup 
s’abstindria en aquesta questió, entès com un toc d’atenció a l’actual situació de GTI, 
SA. 
 
Per la seva part el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va manifestar que si s’hagués 
d’entrar a considerar el que pensava el seu grup municipal sobre el paper que jugava 
GTI, SA i el seu funcionament, es podria entrar en un ampli debat, que de ben segur 
que acabaria amb un vot negatiu. Tanmateix, atès que s’estava parlant de la situació del 
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dia a dia de GTI, SA, el Sr. Reyes va dir que, encara que no es compartia la gestió que 
s’estava portant a terme, el seu grup s’abstindria en la votació.  
 
De la seva banda el Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que el seu grup 
també s’abstindria en aquesta concreta questió, si bé el motiu era un altre: per CiU, la 
funció de GTI, SA no era ni havia de ser altra que la construcció d’habitatges a la 
nostra ciutat, insistint en el fet que aquesta empresa havia de començar a fer un gir 
decisiu cap a la construcció d’habitatge públic. Tot i amb això, atès que la proposta 
d’acord que era objecte de debat apuntava cap a la solució dels problemes de tresoreria 
de l’empresa, i no de les seves finalitats i objectius, la posició del seu grup seria la de 
l’abstenció, i més quan demanada la possibilitat de que es sol·licitessin més ofertes, no 
se’ls va voler escoltar. 
 
D’altra banda el Sr. Engli, en nom del PPC, va avançar que la posició del seu grup seria 
també la de l’abstenció, per una questió de responsabilitat política, considerant en 
aquest sentit que no s’estava d’acord amb determinades línies d’actuació de GTI, SA, 
tant des d’un punt de vista financer com d’actuació econòmica, si bé va manifestar 
també que ara, en aquests moments, els canvis no servirien de res. Per això, el Sr. Engli 
va dir que li agradaria que el seu posicionament d’abstenció fos considerat com un 
crèdit, esperant que d’aquí a un any, les coses haguessin canviat, en el sentit de que el 
PPC no estaria d’acord amb la creació d’una nova línia de crèdit en el futur.  
 
Va respondre el Sr. Carnero, indicant que no pensava reproduir el debat mantingut a la 
comissió informativa, indicant en aquest sentit que, tal i com ja havien manifestat els 
portaveus de CiU i d’ERC, no s’estava debatent en aquests moments la gestió de GTI, 
SA, sinó en la ratificació d’un acord plenari anterior que no modificava en absolut la 
situació financera de la societat, atès que es tractava d’una pòlissa de l’any 2003, que 
podia ser objecte de renovació previ acord del ple de l’ajuntament.  

 
 

13 - MODIFICACIO ART. 57, 93 i 94 DE L’ORDENANÇA DE 
CALES I CANALITZACIONS  

 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació dels articles 57, s’afegeix un apartat 5, 93 i 94 de 
l’Ordenança municipal de cales i canalitzacions, disposició reglamentària d’iniciativa municipal 
mitjançant la qual l’Ajuntament exerceix la potestat que li reconeix l’art. 4.1.a) de la Ley 7/1985, 
de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 
El nou apartat 5 de l’article 57 quedarà amb el següent redactat: 
 
5.  Les diferents fases de les obres, excavacions, rebliments de rases i reposició de pavimentació 
hauran de tenir continuïtat, sense que pugui haver-hi aturades en les obres entre la finalització 
d’una fase i el començament de la següent.  
 
L’Article 93 quedarà amb el següent redactat: 
 

1. Serà objecte de sanció l’incompliment de les disposicions d’aquesta Ordenança. 
 

2. Constitueixen infraccions greus: 
 

a) L’ocupació del subsòl, sòl o vol de la via pública sense prèvia llicència. 
b) La infracció d’allò que s’ha establert en l’article 75 respecte de tanques i altres 

elements de seguretat i senyalització. 
c) L’execució defectuosa d’obres o instal·lacions visibles des de la via pública o 

d’aquelles que puguin comportar perill pels vianants. 
d) Afectar la xarxa de clavegueram i les seves connexions. 



 9

e) L’execució de les obres sense l’obtenció de la llicència municipal prèvia. 
f) La infracció d’acord amb allò que s’ha establert en els articles  71 i 72. 
g)  El retard en l’execució de les obres respecte al calendari aprovat per un termini 

superior a quinze dies 
 

3. Constitueixen infraccions lleus: 
 

a) El retard en l’execució de les obres respecte al calendari aprovat per un termini no 
superior a quinze dies. 

b) La demora en la correcció dels defectes observats en la realització de les obres un cop 
finalitzat el termini concedit per a esmenar-los. 

c) No utilitzar les màquines o els equips assenyalats. 
d) Infringir els torns o els horaris de treball establerts. 
e) El retard en la reposició de tapes desaparegudes o deteriorades. 
f) La infracció d’acord amb allò que s’ha establert en els articles 65, 66 i 67. 
g) L'incompliment d’allò previst en l’article 27 a) 2n d’aquesta Ordenança. 
h) La manca de reposició dels paviments o les voreres dins del termini assenyalat. 
i) L’incompliment d’allò preceptuat  a l’article 57.3 o 4 d’aquesta Ordenança. 
j) No sol·licitar l’ajornament o la pròrroga en els casos previstos a l’article 63 d’aquesta 

Ordenança. 
k) Realitzar les obres sense ajustar-se al projecte aprovat o a les condicions fixades en la 

llicència, o que afectin a altres serveis municipals. 
l) L’incompliment d’allò preceptuat a l’art. 51-1 i 2 d’aquesta ordenança. 
 

L’Article 94 quedarà amb el següent redactat: 
 

Les infraccions lleus es sancionaran amb una multa de fins 750 €, les infraccions greus 
amb una multa de 751 a 1.500 €, tret que l’actuació sancionable resti objecte al règim 
d’infraccions i sancions establert en la legislació urbanística o altre legislació sectorial. 

 
SEGON.- Sotmetre l’acord , a informació pública, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al 
Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat, en un dels mitjans de 
comunicació escrita diària, i en el tauler d’anuncis de la Corporació, per a la formulació de 
possibles reclamacions i al.legacions durant el periode de trenta dies hàbils, a comptar des del 
següent a la data en què es verifiqui la darrera publicació en els dos butlletins oficials previstos, i 
notificar el present acord a les companyies titulars dels serveis públics de subministrament, per 
les quals el període d’al·legacions començarà a comptar des del dia següent a la data de recepció 
de la notificació. 
 
TERCER.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al.legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu . Si es 
presenten se seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals. 
 
QUART.- Posteriorment, trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de 
Catalunya, en el termini de 15 dies, l’acord d’aprovació definitiva de l’0rdenança i la còpia 
íntegra i fefaent d’aquesta, i publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-la en el 
tauler d’anuncis de la Corporació i anunciar al DOG la referència del BOP en que s’hagi publicat 
íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el 
termini de quinze dies hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases del Règim Local. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 
PPC, 2 CiU, 1 ERC 1 IC-EV-IG), cap en contra i dues (2) abstencions (EUiA), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 



 10

exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Vicente Navarro va indicar que la modificació de l’ordenança era degut al fet que 
les companyies de serveis havien entrat en una fase d’externalització de part de les seves 
activitats, mitjançant la subcontractació  o la reducció del personal destinat al control i 
inspecció de les obres que es portaven a terme en la via pública, la qual cosa havia 
donat lloc a una excessiva durada de les obres, i amb uns resultats de vegades bastants 
deficients, que acabaven repercutint en els propis ciutadans. Precisament per això, per 
tal de donar solució a aquesta problemàtica, el que es pretenia era garantir que les 
obres haurien de tenir una continuïtat en el temps, sense que es podés donar lloc a 
situacions d’aturada en la seva execució, adaptant al mateix temps el procediment 
sancionador a la darrera modificació de la Llei Bàsica del Règim Local, amb la finalitat 
d’aconseguir que les obres que es realitzaven a la via pública per aquestes companyies 
de serveis, es portessin a terme de la millor manera possible i amb la màxima rapidesa.     
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Reyes, en nom d’ERC, el qual va indicar en 
primer lloc que les ordenances estaven prou be, i que si alguna crítica se li podien fer, 
era que potser tenien un cert grau de complexitat. Per això, i des de una perspectiva 
global, ERC estava a favor de la modificació, sempre que aquesta no quedés com una 
mesura superficial i recaptatòria, ja que le problema plantejat pel Sr. Navarro no només 
estava en el nivell indicat, sinó que, a més, les companyies no tant sols actuaven amb 
una certa desídia i desinterès, tota vegada que una part del personal obria el carrer, 
altres feien les obres, després algú supervisava, i finalment, altres tancaven el carrer, tot 
en uns terminis excessivament llargs de temps, sinó que, a més, hi havia un problema 
afegit, consistent en el fet que sobre un mateix tram actuaven consecutivament diverses 
companyies subministradores, amb la qual cosa l’efecte negatiu es multiplicava, 
allargant-se innecessàriament les molèsties que havien de patir els veïns. D’altra banda, 
el Sr. Reyes va dir que el seu grup pensava, encara que potser no era el moment per 
explicitar-ho, que caldria trobar alguna fórmula per què totes aquestes actuacions de 
les companyies subministradores no acabessin repercutint directament o indirecta 
sobre l’ajuntament o el ciutadà, demanant en aquest sentit que més que actuacions 
restauradores de les xarxes de serveis, potser el que caldria es començar a pensar en 
disposar de xarxes modernes, adaptades als serveis actuals, per acabar d’una vegada 
amb aquest neguit d’obrir i tancar carrers, deixant pedaços més aviat tercermundistes a 
les nostres vies públiques. En definitiva, el Sr. Reyes va dir que si es tractava de donar 
un pas endavant, ERC li donaria tot el suport necessari, votant a favor de la proposta. 
 
Per la seva banda el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va dir que el seu grup també donaria 
suport a la proposta, fonamentalment pel fet que qui en sortia beneficiat era el ciutadà 
de Gavà, ja que en aquests moments, les obres portades a terme per les companyies 
subministradores de serveis a la via pública eren més aviat deficients, i això quan no 
deixaven els carrers dies i dies oberts, provocant molèsties innecessàries al veïnat. Per 
això, atès que l’ordenança anava en el bon camí, CiU donaria ple suport a la proposta. 
 
De la seva banda el Sr. Sáez, en nom del PPC, va manifestar que el seu grup també 
estava disposat a donar suport a la proposta, indicant en aquest sentit que, sense 
necessitat d’haver de repetir el que havien dit ja els companys que l’havien precedit, el 
que si resultava clar era que la proposta anava adreçada en favor dels ciutadans de 
Gavà, atès que es pretenia agilitar les obres que es portaven a terme a la via pública per 
les companyies de serveis.  
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14 - REGLAMENT DEL SERVEI DE L’APARCAMENT MUNICIPAL 
DE CAMIONS DEL CAMI DELS JONCS (Gavà) 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment  el nou “Reglament del servei de l’aparcament municipal de 
camions del camí dels Joncs”, disposició reglamentària d’iniciativa municipal mitjançant la qual 
l’Ajuntament exerceix la potestat que li reconeix l’art. 4.1.a) de la Ley 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 
L’ordenança consta de 13 articles, una Disposició Transitòria. 
 
SEGON.- Sotmetre l’acord a informació pública, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al 
Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat, en un dels mitjans de 
comunicació escrita diària, i en el tauler d’anuncis de la Corporació, per a la formulació de 
possibles reclamacions i al·legacions durant el període  de trenta dies hàbils, a comptar des del 
següent a la data en què en verifiqui la darrera publicació en els dos butlletins oficials previstos. 
 
TERCER.- Cas que no s’hagi presentar cap reclamació o al·legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu . Si es 
presenten se seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis dels Ens Locals. 
 
QUART.- Posteriorment, trametre  a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de 
Catalunya, en el termini de 15 dies, l’acord d’aprovació definitiva de l’Ordenança i la còpia 
íntegra i fefaent d’aquesta, i publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-la en el 
tauler d’anuncis de la Corporació i anunciar al DOG la referència del BOP en que s’hagi publicat 
íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el 
termini de quinze dies hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases del Règim Local, a l’entrada en vigor, el nou reglament substituirà íntegrament al fins ara 
vigent. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per quinze (15) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA i 1 IC-EV-IG), cap en contra i cinc (5) abstencions (2 PPC, 2 CiU i 1 ERC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El Sr. Navarro va ser qui va explicar el contingut de la proposta d’acord que es portava al 
Ple, que, en síntesi, consistia en un nou reglament regulador del Servei municipal 
d’aparcament de camions del camí dels Joncs, servei aquest que, creat l’any 1991 sota 
unes circumstancies concretes que van condicionar la forma de gestió inicial (una cert 
règim d’autogestió), necessitava ara un canvi de model en haver canviat aquestes 
circumstàncies. Conforme al nou model la titularitat del servei seguia sent de 
l’Ajuntament, mentre que la gestió passava a GTI, S.A. conforme al reglament que es 
sotmetia a aprovació inicial. El reglament, com a tota disposició de caràcter general, 
definia el servei i la forma de gestió, establia el sistema d’adjudicació de les places 
d’aparcament (donant preferència – va dir - als de Gavà i fins a un màxim de tres 
vehicles), regulava el règim jurídic dels contractes així com el règim sancionador.  
 
Tot seguit va prendre la paraula el Sr. Grau qui va dir que EUiA donaria suport a la 
proposta ja que, evidentment i tal com ja havia dit el ponent abans, les circumstancies 
havien canviat i, com que la gestió que s’havia portat a terme fins ara - per diversos 
motius que no tocava analitzar - no havia estat la més adequada, no hi havia altre remei 
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que reconduir la situació. En tot cas, va afegir, si calia donar un toc d’atenció, i si fins ara 
la gestió no havia estat transparent en alguns aspectes, en recuperar la gestió aquesta 
havia de ser plenament transparent, així com les quotes justes i equilibrades, cosa que li 
constava que fins ara no sempre era així. En definitiva recolzaven la proposta però farien 
un seguiment del reglament i de la seva aplicació. 
 
El Sr. Reyes, més que al fons de l’assumpte que es presentava a aprovació, es va referir en 
la seva intervenció al lloc d’emplaçament de l’aparcament de camions, mantenint que 
una instal·lació com aquesta hauria d’estar ubicada a la zona industrial. Sense qüestionar 
la legalitat de l’emplaçament – que li constava - si  volia fer pales, com ja havia fet en el 
seu moment, que el lloc elegit no era l’adequat, atès que aquest espai podria formar part 
– va dir - del corredor verd que allà hauria d’existir, del Parc Agrari o de qualsevol altra 
cosa, tret de precisament d’un aparcament de camions. Dit això i  sobre la votació del 
fons de l’assumpte, i al marge de la mala gestió que – digué - s’havia portat, va avançar 
que, atès el que havia passat, que en política a vegades es preferible decantar-se pel mal 
menor  i ser positius, no votaria en contra sinò que es decantava per l’abstenció.  
 
El  Sr. Sáez per la seva part va avançar que el PPC s’abstindria en la votació, i no perquè 
no estigués d’acord amb el reglament (ja que – va dir – ja era hora que es posés una mica 
d’ordre en aquest servei,  que tots sabien com venia funcionant) sinó perquè, com havia 
avançat en el si de la Comissió Informativa, li preocupava que a l’expedient no hi hagués 
cazp informe jurídic sobre la situació en què restarien els actuals usuaris del servei, un 
cop entrés en vigor el nou reglament, i les possibles indemnitzacions, si s’escau. 
 
El Sr. Dalmau va fer una mica d’història de com va sorgir l’aparcament del Camí dels 
Lloncs alhora que va jutjar encertat el fet de treure en el seu dia els camions de la zona 
urbana (Les Bòbiles) on hi eren. Tot seguit es va referir a que, sense el control de 
l’Ajuntament, era impossible saber quins professionals eren de Gavà i quins de les 
poblacions limítrofes, considerant encertat i fins i tot inevitable la recuperació del 
servei així com poder disposar d’un nou reglament. Ara bé. Com que no hi havien 
dades sobre determinats aspectes, com ara  quants transportistes de Gavà podien 
acollir-se al que disposa el reglament, si el límit de tres vehicles era l’adequat, etc., CiU 
es decantava inicialment per l’abstenció. 
 
Novament va demanar la paraula el Sr. Grau per, sens perjudici de reafirmar que 
votaria a favor, fer una petita matisació. Tan sols volia dir que en general considerava 
positiva l’autogestió quan de gestionar equipaments municipals es tracta, tot i que no 
sempre i en tots els casos el sistema ha de funcionar, i en aquest cas de l’aparcament de 
camions era evident que no havia funcionat.  
 
Breument i finalment va intervenir el Sr. Navarro per aclarir que, tot i que no hi havia 
un informe jurídic a l’expedient, si podia dir que el reglament estava avalat pels serveis 
jurídics de l’Ajuntament Fora d’això tan sols es va reafirmar en que la recuperació de la 
gestió per part de l’Ajuntament era inevitable. 
 

 
15 - PROJECTE REORDENACIÓ RAMBLA 

(Delegació en MMAMB) 
 
PRIMER.- Delegar en la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona,  en 
allò que calgui, l’exercici de la competència per a redactar, tramitar, aprovar, finançar, 
contractar i executar  un projecte de reordenació de la Rambla de Gavà, entre c/ d’Antoni Gaudí 
i la Ctra. Sta. Creu de Calafell, seguint els procediments establerts reglamentaris. 
 
SEGON.- Facultar, indistintament, l’Alcalde, el Tinent d’Alcalde d’Urbanisme i Medi Ambient, i 
el Tinent d’Alcalde d’Economia, Hisenda i Seguretat Ciutadana, per a la signatura d’un conveni 
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amb la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona regulador de la 
competència delegada, especialment dels criteris de redacció i finançament, del control per part 
de l’Ajuntament de la tramitació del projecte i de l’execució de les obres i de finançament. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 
PPC, 2 EUiA, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i dues (2) abstencions (CiU), donant-se - per 
tant i en qualsevol cas - el vot favorable de la majoria absoluta (11) del nombre legal de membres 
de la Corporació (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Vicente Navarro va fer l’explicació inicial de la proposta, indicant que es tractava 
de delegar en la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, 
l’exercici de les competències per a redactar, tramitar, aprovar, etc., el projecte de 
remodelació de la Rambla. D’altra banda, el Sr. Alcalde va indicar que s’afegiria també 
al segon punt que, a més de facultar a l’Alcaldia i al Sr. Tinent d’Alcalde d’Urbanisme i 
Medi Ambient, es facultaria també al Sr. Tinent d’Alcalde d’Economia i Hisenda  per a 
signar els convenis i tots aquells altres documents que fossin necessaris en execució 
d’aquest acord. 
 
A continuació, va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va assenyalar 
que votarien a favor de la proposta, si bé va voler fer esment del fet que calia que el 
projecte estès molt ben programat en les seves fases d’execució per tal que de provocar 
les mínimes i imprescindibles molèsties, tant pel que feia al trànsit de vehicles, com pel 
propi aparcament, ja que al tractar-se d’una obra complexa i complicada que afectava 
una de les principals vies de la ciutat, calia actuar amb el màxim compte possible, 
traslladant aquesta inquietud del ple a la Mancomunitat. 
 
El Sr. Alcalde va dir que l’equip de govern participava absolutament d’aquesta idea. 
 
De la seva banda el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que la màxima 
preocupació del seu grup havia estat des de sempre com quedaria la questió de 
l’aparcament, ja que en execució de les diverses fases de l’obra, l’aparcament a la 
Rambla acabaria finalment abolit. Per això, el Sr. Dalmau va dir que s’hauria d’anar 
amb molta cura, ja que sinó els perjudicis al veïnat podrien ser importants.  En 
definitiva doncs, el Sr. Dalmau va manifestar que calia anar amb molt de compte, tot i 
que consideraven que el tema no quedaria ben resolt, raó per la qual va dir que la 
posició del seu grup seria la de l’abstenció. 
 
Va respondre el Sr. Alcalde, indicant que tal i com ja havia manifestat abans, la 
preocupació expressada pel Sr. Dalmau era també la preocupació de l’equip de govern, 
indicant al mateix temps que estava convençut que el tema quedaria ben resolt, ja que 
per això s’estava treballant en aquest sentit. 
 
Per la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va indicar que seria molt breu, 
manifestant en aquest sentit que, pel que feia a la delegació en la Mancomunitat de 
Municipis, no hi tenia res a dir, sempre i quan quedés garantida no només la 
participació dels grups municipals, sinó també la dels veïns, entitats i associacions 
durant la tramitació de l’expedient i també durant el transcurs de l’execució de les 
obres, és a dir, que la delegació no comportés una merma de les possibilitats de 
participació de les persones interessades. 
 
Finalment, el Sr. Vicente Navarro va manifestar que volia precisar que l’obra de 
remodelació de la Rambla i la construcció del pàrking a la plaça Batista i Roca era una 
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obra molt important per a tots els ciutadans de Gavà, indicant que atesa aquesta 
importància, els dubtes que es podessin tenir respecte de l’organització o l’execució de 
les obres, així com de la seva incidència sobre l’entorn, la mobilitat o els ciutadans i 
ciutadanes, l’ajuntament era el primer interessat en posar tots els mitjans a disposició 
de la obra, per tal de minimitzar els seus possibles efectes, mentre que, pel que feia a 
l’afirmació del Sr. Reyes, el Sr. Navarro va indicar que la única cosa que contemplava 
l’acord era la delegació de determinades facultats en la Mancomunitat de Municipis, 
però sense que en cas això hagués d’impedir la participació de veïns i entitats, la qual 
seria exactament igual que la de sempre, ja que això no l’afectava.   

 
 

16 - PLA PARCIAL SECTOR LES FARRERES 
(Aprovació provisional) 

 
Primer.- Aprovar provisionalment el “Pla Parcial sector Les Farreres”, promogut per l’Institut 
Català del Sòl, al qual s’han incorporat les prescripcions de l’informe tècnic emès per 
l’Arquitecte municipal en l’aprovació inicial. 
 
Segon.- Expressar que les obres d’urbanització, llevat de les pròpies dels carrers (sanejament, 
compactació i anivellament de terrenys destinats a vials i xarxes de serveis), hauran de ser objecte 
d’un projecte d’urbanització complementari en el qual es garantirà la mobilitat interna i 
l’accessibilitat als blocs existents i l’adequació del terreny que dóna front al Col·legi de Joan 
Salamero, segons plànol consensuat amb l’Àrea d’Urbanisme i Medi Ambient de l’Ajuntament 
denominat PROPOSTA ESPAIS PÚBLICS SECTOR LES FARRERES. 
 
Tercer.- Remetre’l a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, als efectes de la seva aprovació 
definitiva. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 
PPC, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i dues (2) abstencions (2 EUiA), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Vicente Navarro va fer una explicació detallada de la proposta d’acord, assenyalant 
en aquest sentit que el Pla Parcial del sector de Les Farreres havia estat redactat a 
iniciativa de l’INCASOL, indicant que en aquest instrument de planejament es 
contemplava la creació de noranta habitatges, dels quals seixanta ho serien en règim de 
lloguer. A més, va dir que aquests habitatges serien construïts directament per 
l’INCASOL, i que l’Ajuntament de Gavà havia negociat amb aquest Organisme la reserva 
d’un determinat nombre de vivendes, per tal d’atendre necessitats d’habitatge derivades, 
entre d’altres, del fet d’haber de reubicar famílies com a consequència de l’execució 
d’instruments de planejament. D’altra banda, i pel que feia als trenta habitatges restants, 
el Sr. Navarro va dir que era intenció de l’INCASOL el fet d’adjudicar la seva construcció 
a una cooperativa de vivendes, en les quals tindrien preferència els veïns cooperativistes 
de Gavà. Així mateix, el Sr. Navarro va manifestar per últim que el sector incorporava 
dos equipaments, un d’ells sense una destinació concreta en l’actualitat, mentre que 
l’altra estava destinat a un ús administratiu i de seguretat, i que com tothom ja sabia, es 
destinava a la construcció d’una caserna de mossos d’esquadra.  
 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Grau, en nom d’EUiA, el qual va manifestar en 
primer lloc que abans de la comissió informativa, havien presentat una esmena per afegir 
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a la proposta d’acord, la qual anava en el sentit d’incorporar aquells aspectes de tipus 
mediambiental que millorarien el pla parcial, tota vegada que a Gavà hi havien aspectes 
que encara no estaven regulats per ordenances. En aquest sentit, EUiA havia proposat 
d’aprofitar les bones experiències recollides en la redacció inicial del Pla de Ponent, de tal 
manera que es traslladessin al Pla Parcial del sector de Les Farreres, afegint que encara 
que era cert que es tractava d’un pla impulsat i redactat per l’INCASOL, i per tant, per la 
Generalitat de Catalunya, també ho era el fet que l’Ajuntament podia establir mesures 
addicionals de caràcter mediambiental. Per això, EUiA proposava la incorporació en els 
articles de les ordenances reguladores del pla parcial, d’aquells aspectes relatius a 
l’obligació d’instal·lar paviments sonoreductors als carrers de nova construcció, 
l’aprofitament d’aigües pluvials, mesures per contrarestar la contaminació lumínica, 
reserva d’espais per a la recollida selectiva en els edificis, coberta plana a la teulada dels 
habitatges, plans de residus de la construcció, eficiència energètica en les calderes, 
aparells d’estalvi d’aigua en els edificis, determinats tipus de vegetació en els jardins 
privats. En definitiva, el Sr. Grau va demanar que aquesta esmena fos votada, ja que 
considerava que no constituïa cap canvi transcendental, i a més, considerava que era una 
manera de manifestar políticament i tècnica que tota obra que es fes en el nostre 
municipi  incorporés aquests elements mediambientals des d’un bon començament, en 
l’aprovació dels instruments de planejament.  
 
De la seva banda el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va dir que en principi, i a resultes de 
com quedés finalment l’esmena del Sr. Grau, el seu grup municipal donaria suport a la 
proposta de l’equip de govern, ja que considerava molt important per a la nostra ciutat, 
atesa la manca de vivendes a Gavà, la construcció d’habitatges de lloguer, així com el fet 
de construir la resta d’habitatges mitjançant una cooperativa. 
 
Per la seva part el Sr. Sáez, en nom del PP, va dir que el seu grup considerava molt 
important pels ciutadans de Gavà la construcció d’aquests habitatges i el fet de poder 
disposar de més espais públics, raó per la qual votarien a favor de la proposta. 
 
Finalment el Sr. Navarro va dir que l’Ajuntament de Gavà tenia competències en ordre a 
l’aprovació del Pla Parcial, si bé va afegir que aquest Pla Parcial del sector de Les Farreres 
era fruit del consens entre l’Ajuntament de Gavà i l’INCASOL, abans fins i tot de 
l’aprovació inicial del pla. Per això, el Sr. Navarro va dir que l’esmena presentada pel Sr. 
Grau li havia arribat a ell personalment el dilluns, després d’una trucada telefònica del 
mateix Sr. Grau, afegint que el que es pretenia era que a l’empara de l’article 66 del 
ROM,  introduir tot un seguit de preceptes extrets del Pla de Ponent, sense tenir en 
compte que es tractava de dos plans ben diferents, tant per tamany com per objectius. 
D’altra banda, el Sr. Navarro va manifestar que les precisions introduïdes pel Sr. Grau, 
quasi bé totes de caràcter mediambiental, eren una mica redundants, ja que, llevat 
d’alguna, com per exemple el paviment sonoreductor, respecte del qual no hi havia 
encara consens respecte de la seva utilitat, la resta estaven pràcticament incloses o bé en 
les ordenances municipals o en la normativa de l’autoritat autonòmica (aparells d’aigua, 
eficiència energètica de les calderes, plans de residus de la construcció, cobertes planes, 
enllumenat, aigües pluvials, vegetació dels jardins privats, que en aquest cas no n’hi 
haurien, etc.). A aquests efectes, el Sr. Navarro va dir que si l’esmena s’hagués presentat 
com un escrit d’al·legacions durant el termini d’informació pública, de ben segur que  
s’hagués arribat a un consens sobre aquesta questió, però en aquests moments el 
planejament estava consensuat amb l’INCASOL, i introduir modificacions d’última hora 
representaria tornar a endegar tot un seguit de converses que retardarien molt 
l’expedient d’aprovació del pla parcial, i més quan moltes de les indicacions del Sr. Grau 
eren redundants. 
 
Va respondre el Sr. Grau, indicant que si les questions plantejades fossin tant 
redundants, no entenia per què s’havien introduït en el Pla de Ponent, afegint que si es 
van introduir en aquell instrument de planejament, era per què es va considerar útil i 
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necessari. A més, va dir que el Sr. Navarro ja sabia que algunes d’aquestes questions no 
estaven recollides a cap reglament ni cap llei. En definitiva, el Sr. Grau va dir que 
l’acceptació  o no de l’esmena era més una questió de voluntat política que no pas altra 
cosa,  ja que la llei establia uns terminis  i un procediment per a l’aprovació dels plans, i 
en aquest cas, res impedia que des del dijous passat a la tarda que es convocava la 
comissió informativa fins el dilluns d’aquesta setmana, reglamentàriament es podia 
presentar l’esmena en questió, sense que en la seva opinió hi hagués res a discutir. Per 
això, el Sr. Grau es va interrogar per què no es volia incorporar l’esmena presentada, 
afegint que el seu grup es trobava una vegada més en aquella barrera infranquejable en 
que l’equip de govern rebutjava totes les esmenes i propostes que venien des de 
l’oposició, i especialment, des de EUiA. Finalment, va dir que ,és que un partit de tennis, 
en que la pilota passava a l’altra banda, aquí sempre estàvem en un fronton, atès que la 
pilota sempre rebotava cap  a la mateixa banda. En últim terme, el Sr. Grau va dir que si 
no s’acceptava l’esmena, el seu grup, tot i manifestar el seu suport al pla parcial, 
s’abstindria en senyal de protesta per aquesta manca de voluntat política. 
 
A continuació va intervenir el Sr. Alcalde, només per puntualitzar que l’equip de govern 
tenia tot el dret a rebutjar una proposta d’EUiA, sempre que estès degudament 
motivada, com era el cas que en aquí ens ocupava, atès que les explicacions donades pel 
Sr. Navarro estaven ben fonamentades, afegint d’altra banda que tampoc era cert que es 
rebutgessin totes les propostes del grup municipal d’EUiA, atès que moltes d’elles eren 
acceptades.           
 
Finalment, va fer ús de la paraula el Sr. Reyes, en nom d’ERC, indicant que havia estat en 
la comissió informativa, indicant que tenia interès en conèixer l’opinió del Sr. Grau, el 
qual no havia assistit a la comissió, així com la resposta del Sr. Navarro, manifestant que 
es trobava en un dilema, ja que si bé formalment estava d’acord amb tot el que havia dit 
el Sr. Grau, d’altra banda, les explicacions del Sr. Navarro en part eren raonables. A més, 
també era veritat que un parell de coses que el Sr. Grau posava en el seu text, no es 
corresponien amb el moment actual de tramitació, de manera que tot plegat, li donava la 
impressió que en aquí hi havia hagut una mena de no-trobada entre el Sr. Grau i l’equip 
de govern. En tot cas, el Sr. Reyes va dir que en el moment de la votació de l’esmena ja es 
pronunciaria definitivament. 
 
Finalment, el Sr. Navarro va manifestar que la voluntat política de l’equip de govern es 
podia manifestar amb tota claredat ara i abans, és a dir, que la voluntat era la voluntat 
d’incorporar totes aquelles mesures de caràcter mediambiental que contribuïssin a 
millorar i preservar l’entorn i la qualitat de vida dels ciutadans, si bé en aquest cas en 
concret, el Sr. Navarro va dir que no calia arribar a singularitzar aquestes mesures, atès 
que en la major part del casos es tractava de normes d’obligat compliment, que fos quina 
fos la voluntat política, s’havien de respectar necessàriament. Per això, el Sr. Navarro va 
insistir en el fet que, indubtablement, la voluntat política d’incorporar les mesures 
proposades existia, però també que el seu trasllat a les normes del pla era innecessària. 
 
 
Seguidament, es va sotmetre a votació l’esmena proposada pel Sr. Grau, la qual va ser 
rebutjada per dos vots a favor (2 EUiA), 12 vots en contra (11 PSC i 1 IC-EV) i sis 
abstencions (3 PP, 2 CiU i 1 ERC). 
 
 
A continuació es va procedir a la votació de la proposta, la qual va ser aprovada amb el 
resultat que figura a l’encapçalament. 
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TORN D’URGÈNCIA 
 
 

U-1) – NOMENAMENT SRA. EMMA BLANCO ANGUERA COM A VOCAL DE LA JUNTA 
DE GOVERN DEL PATRONAT DE SERVEIS COMUNITARIS 
 
Nomenar la Sra. EMMA BLANCO ANGUERA con a vocal de la Junta de Govern del Patronat de 
Serveis Comunitaris, en qualitat de regidora de l’Ajuntament de Gavà. 
 
L’acord fou adoptat per unanimitat i amb la prèvia i especial declaració d'urgència, apreciada també 
per unanimitat dels presents en aquest moment de la sessió (20) i, en conseqüència, amb el vot 
favorable de la majoria absoluta (11) del nombre legal (21) de membres de la Corporació que 
exigeix l'article 103-3, del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya.  

 
---------- 

 
Abans de pasar a la part dedicada al control i fiscalització dels òrgans de govern, el Sr. 
Alcalde va dir que hi havia un punt, a introduir amb caràcter d’urgència, relatiu al 
nomenament de la Sra. Emma Blanco com a vocal de la Junta de Govern del Patronat de 
Serveis Comunitaris, en substitució del Sr. José Antonio Menacho Molina, indicant que 
aquest punt havia estat tractat a la Comissió Informativa de Presidència, i que com a pas 
previ al seu coneixement per part del ple, calia declarar la urgència del mateix.  
 
Sotmesa aquella a votació, va ser apreciada per unanimitat. 
 
Seguidament, una vegada apreciada la urgència, va fer ús de la paraula la Sra. Anna 
Becerra, la qual va dir que, efectivament, aquesta questió havia estat tractada en la 
Comissió Informativa de Presidència, la qual, després d’apreciar la urgència de la 
mateixa, havia decidit la incorporació de la proposta a l’ordre del dia del ple, consistent 
en la acceptació de la renúncia del Sr. José Antonio Menacho Molina, i el nomenament 
de la Sra. Emma Blanco Anguera com a nova vocal del Patronat de Serveis Comunitaris, 
en substitució de l’anterior. 

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el Sr. Alcalde va dir que no  hi havia cap pregunta formulada 
durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, per la qual cosa es va procedir 
directament a contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat més de vint i 
quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o grups amb municipals. 
Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les 
corresponents respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el Sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, Sr. Sáez, davant l'intens trànsit de vehicles que circulen 
pel vial del Calamot de titularitat municipal, i davant les queixes rebudes d'alguns conductors 
pel mal estat en el qual es troba el ferm de la calçada, sobretot, entre les rotondes de La Sentiu i 
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la del Parc del Calamot (costat dret), on s'aprecien solcs de roderes  a l'asfalt, va pregar l’equip de 
govern que, en la mesura del possible, procedeixi, com més aviat millor, a  la reparació i asfaltat 
de la calçada del vial del Calamot, i encara més quan l'última intervenció sobre la mateixa data 
de l'any 1998.  
 
Per part de l'Equip de Govern va contestar el Regidor de Manteniment i Serveis,  Sr. José María 
Martín, dient que la reparació del tram  esmentat del vial del Calamot estava prevista dins de les 
actuacions de la primera fase de la urbanització del Pla de Ponent, i que en cas de necessitat, es 
realitzaria prèviament actuacions de reparació i manteniment  de les zones més afectades. 
 
En un segon prec el PP, mitjançant en aquest cas el Sr. Engli, davant – digué - que l’espai que 
ocupava l’antic Taller Ocupacional La Bòbila, al ser de propietat municipal no té cap tipus d’ús, i 
atès que actualment poden haver associacions i/o entitats d’àmbit local sense seu social i que 
necessitin un espai amb certa capacitat – com per exemple la Casa de Andalucía – i que no 
puguin realitzar les seves tasques a altres equipaments com l’American Lake o d’altres, en nom 
del PPC pregava que, en el termini màxim de 3 mesos, s’elabori un pla d’usos de les antigues 
instal·lacions del Taller  Ocupacional La Bòbila, on es contempli la possibilitat de reubicació 
d’algunes d’aquestes entitats que resten sense seu social a la nostra ciutat. 
 
Va contestar el Tinent d’Alcalde de l’Àrea de Serveis Personals, Sr. José Obispo, dient que 
actualment s’estava treballant en una primera definició dels possibles usos d’aquest espai, que 
serà presentat en el moment en que aquest estigui concretat. Respecte a l’entitat que 
s’anomenava en el Prec, calia dir que, de cara a donar solució a les seves necessitats i demandes, 
li havien estat proposades diferents opcions, opcions que anaven en el mateix sentit que els 
acords amb  la resta de cases regionals de la ciutat i que, fins la data, cap de les solucions 
proposades havia prosperat. Finalment digué que calia també deixar constància que a aquesta 
entitat l’hi eren  cedits, quan ho necessitava, equipaments municipals (Can Sellarès, American 
Lake i d’altres) per al desenvolupament de les seves activitats. 
 
 
En un altre també del PPC, el Sr. Sáez, en representació de l’esmentat grup municipal i a la vista 
del nombre elevat d'usuaris que – digué - transiten per la carretera de La Sentiu a Gavà, de 
titularitat municipal, i davant les queixes rebudes d'alguns conductors pel mal estat en el qual es 
troba el ferm de la calçada, sobretot a l'altura de l'empresa “Vivers Barri” (inici de la recta de La 
Sentiu cap a Castelldefels, en el carril dret), on existeix una considerable bassa que ocasiona que 
l'aigua de les precipitacions atmosfèriques es quedi estancada, pregava l'equip de govern que, en 
la mesura del possible i quan més aviat millor, procedeixi a la reparació i anivellació del ferm de 
la calçada de la carretera de La Sentiu.  
           
Va contestar aquest prec del PPC el Sr. José Maria Martín en el sentit de que es realitzarien les 
comprovacions necessàries i es procediria a la eliminació d’aquestes circumstàncies a la carretera 
de La Sentiu. 
 
Novament el Sr. Engli va intervenir, qui, davant les nombroses queixes rebudes per causa del 
traçat de la Mitja Marató del passat dia 13 de febrer, què va provocar grans problemes de 
mobilitat, tant dins de la localitat com per entrar i sortir de la mateixa, va preguntar, si tenia 
l’equip de Govern constància de que s’hagués produït la situació abans esmentada, que afectava 
directament a la població del casc central de Gavà; i si creia l’equip de Govern que, per a les 
properes edicions i donada la importància d’aquesta prova atlètica, no podria ser molt més 
interessant variar el seu recorregut per no afectar, o fer-ho en la manera més petita possible, a la 
població.  
 
Va contestar per l'Equip de Govern el Sr.  Obispo, qui va dir que no hi havia constància que la 
celebració de la Mitja Marató Gavà-Castelldefels-Gavà Gran Premi Diputació de Barcelona hagués 
generat, tal i com expressava la pregunta formulada, queixes per problemes de mobilitat a la 
ciutat, i més tenint en compte que el disseny del circuit té una mínima afectació als carrers del 
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casc central de Gavà; que existeixen alternatives als carrers afectats pel circuit per tal de garantir 
la mobilitat, tant dins la pròpia ciutat com per l’entrada i sortida de la mateixa; i que enguany, i 
per tal de millorar el servei als participants i d’interferir el mínim possible a la vida quotidiana 
dels veïns, s’havia habilitat una nova zona d’aparcament al Centre Comercial Barnasud, amb 
servei d’autobusos llançadora d’anada i tornada a l’Estadi La Bòbila, que havia actuat, 
satisfactòriament, de forma dissuasoria i preventiva per facilitar la mobilitat i l’aparcament tant 
dels participants com dels residents de la ciutat. Donada la importància d’aquesta prova atlètica, 
va dir finalment el regidor, el Patronat Municipal d’Esports, juntament amb la Policia 
Municipal, valora i preveu abans de la cursa, i avalua, un cop celebrada, les mínimes afectacions 
al trànsit que es produeixen, tot proposant millores que reverteixin tant als participants com als 
ciutadans de Gavà, sempre tractant de respectar el gran valor esportiu que té el disseny del 
circuit, un dels factors més destacats en la contribució a l’increment de participació i notorietat 
esportiva i social que, any rera any, assoleix la Mitja Marató. 
  
 
Finalment, també el Sr. Engli i  en nom del Grup Municipal del Partit Popular, després 
d'exposar que els veïns del barri de les Panes (o al menys la major part) havien sol·licitat 
reiteradament, des de fa tres anys, a aquest Equip de Govern la necessitat d’acabar amb la 
situació de desforestació que viuen en la seva plaça central, on també des de fa molt de temps 
tenen els forats preparats per plantar els arbres i mentrestant no s’ha realitzat cap acció en aquest 
sentit, amb la consegüent perillositat pels nens i adults que hi transitin, preguntava: 1.-Té 
l’Equip de Govern idea de quan es produirà finalment aquesta plantació d’arbres, que pel bé de 
tots haurien de ser de fulla perenne? 2.- No es podria aprofitar per millorar l’enllumenat 
d’aquesta plaça, que en el seu centre queda completament obscura per estar les faroles dirigides 
cap el carrer?  
                                                                                 
Va contestar el Sr. José Maria Martín dient  que la plantació de l’arbrat a la plaça de Les Panes 
estava prevista per aquesta propera primavera. La selecció d’espècies – va dir - es farà des de 
criteris tècnics que tinguin en compte la adaptació al medi existent, les condicions de cultiu, 
climatològiques, manteniment, etc. Els treballs de millora de l’enllumenat públic – va afegir - es 
realitzen anualment,  donant prioritat aquells mes urgents i que es  troben fora de normativa. 
  
 
Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d' EUiA. I així la Sra. Emma Blanco, en 
un primera intervenció, va donar compte de que al voltant de l’Estació de trens de Gavà hi havia 
instal·lades dues estructures metàl·liques destinades a l’aparcament de bicicletes. Dons bé, atès 
que una d’aquestes estructures, concretament la que es troba darrere el Bar de l’Estació, es troba 
en un lloc poc adequat, ja que té un pal elèctric  situat al costat, limitant molt la capacitat de 
bicicletes que s’hi poden aparcar i dificultant l’aparcament als espais que queden lliures, i atesa la 
importància que tenen aquests aparcaments per a bicicletes per als usuaris del tren, com 
demostra el fet que el situat davant la façana de l’estació estigui tot sovint ple, la regidora d’EUiA 
va sol·licitar  que es procedeixi a canviar de lloc l’esmentat aparcament per a bicicletes, posant-lo 
al costat del que hi ha davant la façana de l’estació. 
 
Va respondre el Sr. Víctor Carnero qui va dir que l'equip de govern havia demanat als serveis 
tècnics de via pública que estudiïn la possibilitat d'una nova ubicació de la estructura metàl·lica 
destinada a l'aparcament de bicicletes i que actualment es troba ubicada al pàrking de l'estació de 
trens. 
 
La mateixa Sra. Emma Blanco, passant a una altra qüestió, i atès – digué - que els resultats d’ús 
de la línia urbana del bus de Gavà per al 2004 ha experimentat un increment molt significatiu 
del 38% respecte a l’any anterior, arribant fins als 330.315 viatgers anuals, demostrant que és un 
servei molt rendible; atès que s’han experimentat amb èxit iniciatives per fomentar el transport 
públic local en municipis com el de Mataró, amb abonaments locals de transport a preus més 
reduïts que els dels abonaments del Sistema Tarifari Integrat de la Regió Metropolitana de 
Barcelona, destinats a usuaris de caire local; i atès que aquestes iniciatives son positives per a la 
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població i la ciutadania, ja que  fomenten l’ús del transport públic en el cas dels usuaris que el 
fan servir per moure’s per dins de la ciutat i que per tant no els surt a compte pagar els títols del 
Sistema Tarifari Integrat, situació que es beneficiosa tant pel medi ambient com per la mobilitat 
dins la ciutat, així com per l’economia dels usuaris (En el cas de Mataró, també es contemplen 
tarifes especials o fins i tot la gratuïtat per a determinats col·lectius, com ara la gent gran o les 
persones amb mobilitat reduïda), la regidora d’EUiA va sol·licitar que a Gavà es creï un sistema 
de Títols de Transport Públic de caràcter local, només vàlids per viatjar amb el Gavà Bus, 
concretament amb els següents títols:   
 
Bitllet senzill: 0’6 Euros. Vàlid per un viatge. Targeta T-10: 4, 5 Euros. Vàlida per 10 viatges. 
Targeta T-30/D: 25 Euros. Vàlida per 30 dies de viatges il·limitats a partir de la primera 
cancel·lació . Personal i intransferible. Carnet Blau: Gratuït. Gent gran i persones disminuïdes 
que tinguin concedit el dret per l’Ajuntament de Gavà. Passi d’acompanyant: Gratuït. Persones 
amb mobilitat reduïda que tenen concedit el dret per l’Ajuntament de Gavà. Menors de 4 anys:  
Gratuït, excepte grups.  
    
Sobre aquest prec la Sra. Brugués Jardí, Regidora de Medi Ambient i Transports  va dir que 
l’equip de govern tenia clars tres objectius amb relació al transport públic: primer, que cal 
fomentar el transport públic i el transports alternatius al cotxe. En segon lloc, que cal afavorir la 
connectivitat entre els diferents barris dels municipi. I en tercer lloc, que cal millorar la 
intermodalitat en el transport. Per assolir aquests objectius, el 31 de març de 2003 l’Ajuntament 
de Gavà va posar en marxa l’autobús urbà, el Gavabús. Certament, va dir la regidora, l’èxit 
d’aquesta iniciativa es demostra pel fet que des de març de 2003 el Gavabús ha passat de tenir 
9.000 viatgers als més a tenir-ne 26.000 a desembre de 2004. Tanmateix, aquestes dades 
signifiquen que socialment la iniciativa ha tingut un èxit extraordinari, èxit social que no 
significa que aquest servei sigui rendible econòmicament, ja que anualment l’Ajuntament de 
Gavà ha de fer un esforç econòmic extra per subvencionar i així garantir el dret al transport 
públic urbà per als ciutadans del nostre municipi. Per tant, cal tenir en compte que un 
abaratiment dels costos del servei al ciutadà s’hauria de traduir amb una major aportació per 
part de l’Ajuntament de Gavà, major aportació que al cap i a la fi hauria de sortir igualment de 
les butxaques dels ciutadans. Motiu pel qual, l’Ajuntament ja considera adequat el sistema actual 
adoptat en la tarifació. Però encara més, digué finalment la Sra. Jardí, la integració tarifària ha 
suposat un pas endavant per a la millora de la mobilitat de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, 
integració de la qual el municipi de Gavà es beneficia, no només per la millora del servei de 
transport públic que ha suposat, sinó també per la millora en la tarifació social que ha comportat 
la posada en marxa de la integració del bitllet del transport. Dels avantatges de la integració 
tarifària en som corresponsables tots els municipis que hi formem part. Per això creiem 
fermament que la tarifació del transport adoptada és la més adequada en aquests moments, fet 
que no treu que l’equip de govern segueixi treballant per actuacions de millora del transport que 
no trenquin l’equilibri de corresponsabiltat que suposa el sistema adoptat. 
 
 
També la Sra. Emma Blanco, atesa – digué - la importància que té el coneixement de la situació 
real pel que fa a la salut de les persones per tal de poder optimitzar les actuacions de cara a 
millorar aquest aspecte fonamental de la qualitat de vida; atès també que l’equip de govern de 
Gavà té un cert desconeixement de determinats aspectes que resulten molt importants per al 
conjunt de la salut pública, com per exemple el desconeixement del nombre d’embarassos 
d’adolescents a Gavà (segons resposta donada al Ple Municipal de Novembre per la Tinenta 
d’Alcalde de Serveis Generals, a una pregunta formulada per EUiA), o el fet que no es disposin 
de dades sobre quants casos de SIDA hi ha a la ciutat de Gavà, ni dels casos de drogo-
dependències o de problemes d’addicció, i que en qualsevol cas, la informació de que es disposa 
sobre aquests casos és indirecta, de persones ateses per problemàtiques socials que evidencien 
algun d’aquests problemes (segons resposta donada al Ple Municipal de Desembre per la Tinenta 
d’Alcalde de Serveis Generals, a una pregunta formulada per EUiA); i atès, finalment, que aquest 
desconeixement provoca deficiències en la prevenció o actuació davant de determinades 
problemàtiques, com il·lustra el fet que s’acabessin les píndoles del dia després en tan sols una 
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setmana després d’estar disponibles, i que no se n’hagin facilitat més, la Sra. Blanco va sol·licitar 
que l’Ajuntament de Gavà elabori, en coordinació amb el departament de Salut de la Generalitat, 
un Informe de Salut anual, en el que s’estudiïn tots els aspectes que afecten la salut pública de la 
localitat, fent especial atenció a temes com la qualitat de l’aigua, tant de consum com la de mar; 
les problemàtiques relacionades amb les drogues o addiccions; l’evolució dels recursos públics 
destinats a l’atenció sociosanitària i la salut mental; la cobertura vacunacional; la taxa 
d’embarassos de dones menors de 20 anys, així com de dones embarassades que fumen; els 
accidents de trànsit; la resposta sanitària a la població immigrada; la sinistralitat laboral. 
 
En contestació a aquest prec, i per part de l’Equip de Govern, la Sra. Anna Becerra li va dir que el 
Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya ha informat que no hi ha cap àrea concreta 
que s’encarregui de coordinar l’elaboració d’un informe anual sobre les activitats que es duen a 
terme sobre la salut pública.  A més alguns dels aspectes que vostè planteja a incloure en 
l’esmentat informe no depenen del Departament de Salut, hi ha diferents departaments 
implicats. Per tant - va dir la regidora - resulta molt complicat elaborar un informe anual en 
temes de salut pública que l’Ajuntament de Gavà no hi participa directament, i que són 
competència d’altres administracions, les quals, ni tan sols des dels diferents departaments, 
tenen les dades segregades fins al nivell de cadascun dels municipis, sinó que les estadístiques les 
elaboren a nivell més general (fan referència a la comarca o bé a la regió sanitària en la que 
s’inclou el municipi). En canvi, l’Ajuntament pot informar més fàcilment de les actuacions que 
es duen a terme des dels propis Serveis municipals, i conèixer de primera mà les necessitats del 
servei per tal de millorar-lo si cal. No obstant això - digué finalment la Sra. Anna Becerra - si 
l’Ajuntament de Gavà detecta alguna necessitat en una matèria de la qual no en té competència, 
però que afecta a la població, iniciarà les actuacions oportunes per tal de solucionar la 
problemàtica plantejada.  
 
 
Novament EUiA, mitjançant en aquesta ocasió el seu portaveu Sr. Grau, va formular un prec en 
el qual es deia, com antecedents, que el camí de Can Espinós és l’única carretera asfaltada que 
dóna accés a aquesta barriada de Gavà, urbanització ubicada en una zona boscosa de la nostra 
ciutat, barriada que al llarg dels darrers anys ha anat normalitzant-se i incorporant-se a la vida 
de a ciutat, solucionant gradualment alguns dels dèficits sòcio-econòmics, d’equipaments, 
d’habitabilitat, etc. que patia. El darrer dèficit a ser superat – es deia - ha estat la manca de 
transport públic, gràcies a l’arribada a la urbanització del Gavabús, autobús urbà de Gavà. 
Tanmateix, l’esmentat Camí segueix patint algunes deficiències importants fruit de la seva 
història. És una carretera estreta, amb canvis de rasant, abundant vegetació arbòria i 
pràcticament sense vorals. L’arribada del Gavabús que ha significat una millora tan considerable 
per al barri – es deia finalment - ha provocat, tanmateix, que el trànsit rodat es vegi dificultat per 
la poca maniobrabilitat de la via. Sumat als vehicles privats i als camions que ocasionalment hi 
accedeixen, fa que el trajecte sigui realment perillós i susceptible de provocar accidents de 
trànsit, tant per als propis vehicles com sobre els vianants que s’hi desplacen. Per tot això, EUiA 
finalitzava el Prec sol·licitant que l’Equip de Govern de l’Ajuntament de Gavà encarregui el 
projecte d’ampliació i millora del Camí de Can Espinós, tant de la calçada com dels vorals 
adjacents, duent a terme un correcte manteniment i neteja dels mateixos per tal de facilitar el 
trànsit de vehicles i persones. 
  
Sobre aquesta sol·licitud el Sr. José Maria Martín respongué que l’equip de govern presentarà de 
nou la proposta de millora d’accessos a Ca n’Espinós a la propera convocatòria de la Llei de 
millora de barris. L’adequació dels accessos a Ca n’Espinós, utilitzable tant per a vehicles com a 
vianants es – digué - un projecte complex en el que deuen  d’intervenir e implicar-se totes les 
administracions, com ja es va fer al seu moment per dotar a la barriada del serveis bàsics. 
 
 
Novament, en el torn corresponent a EUiA, el Sr. Grau va formular un altre Prec en el qual, atès 
– es deia - que l’Avinguda de les Bòbiles és la principal artèria viària del barri de les Bòbiles, com 
el seu propi nom indica; atès que la presència de l’escola Santo Angel fa que en les hores punta 
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d’entrada i sortida de l’alumnat la quantitat de vianants que circulen per aquesta Avinguda és 
molt important; atès que els vehicles circulen tot sovint a velocitats molt elevades per aquesta 
zona, com demostra el fet que el veí carrer de l’Argila fos el punt on els radars mòbils van 
detectar més infraccions en tot Gavà durant la campanya del passat estiu, amb un total de 513 
denúncies en menys d’un mes; i atès el perill que això representa per als vianants que fan ús 
d’aquest punt tant concorregut, EUiA sol·licitava a l’Equip de Govern que s’instal·lin sistemes de 
reducció de velocitat mitjançant bandes sonores o passos de vianants sobreelevats a l’Avinguda 
de les Bòbiles 
 
Va respondre el Sr. Víctor Carnero dient que a les hores punta d'entrada i sortida de l'alumnat 
de l'escola Santo Angel es controlava el trànsit de vehicles amb presència policial i es tallava el 
trànsit en el tram corresponent de l'Avinguda de les Bòbiles, on només s’autoritza l’entrada i 
sortida dels veïns. L'Avinguda de les Bòbiles, va dir, donades  les característiques de la via, té 
limitada la velocitat a 30 km/h. La senyalització dels passos de vianants, límit de velocitat i la 
corresponent a zona escolar – va dir el regidor - es troba  en estat perfectament visible. Durant la 
passada campanya de control de velocitat per radar a l'Avinguda de Les Bòbiles no es va detectar 
cap infracció del límit de velocitat establert, durant el temps en que el radar va estar col·locat a 
l'Avinguda de les Bòbiles. 
 
Produïda la contestació, el Sr. Alcalde va donar breument la paraula al Sr. Grau que l’havia 
demanat, dient el regidor que la realitat demostrava que aquesta era una zona d’un cert perill i 
que fins i tot fora d’hores d’entrada i sortida de l’alumnat la circulació era important, per la qual 
cosa s’imposava l’adopció de mesures més eficaces per tal d’eliminar riscos, afegint que no seria 
molt difícil d’estudiar-lo ni la inversió a fer que es sortís del pressupost. 
 
Finalment i sobre aquest tema el Sr. Víctor Carnero va dir que no era qüestió de pressupost, sinó 
que – com deien els serveis tècnics de Via Pública – la millor manera de pacificar el trànsit era 
dimensionar bé l’amplada dels carrers, tenir-los ben senyalitzats, ordenar l’aparcament i una 
bona disciplina, i que les bandes sonores o els passos sobreelevats produïen serioses dificultats 
als veïns i no milloraven les estadístiques, tractant-se per tant d’una mesura a adoptar tan sols en 
casos extraordinaris. 
 
Acabat el prec relatiu a la possible instal·lació de sistemes de reducció de velocitat a l’Avinguda 
de les Bòbiles, el Sr. Grau, va demanar autorització a la presidència per sobrepassar el límit del 
ROM pel que feia a precs i preguntes d’un mateix grup en cada sessió (5), degut a que havia 
presentat una Declaració Política que no havia estat admesa com a tal - en base a una 
interpretació del contingut del ROM sobre aquestes declaracions - per la qual cosa se li havia 
ofert la possibilitat de reformular-la com a prec. El Sr. Alcalde, tot i que amb caràcter 
excepcional, li va permetre exposar el contingut de la mateixa com a prec. 
 
I així el Sr. Grau va donar lectura a l’escrit es deia que: 
 
Atès que  a Gavà ja hi ha una trajectòria de persones i entitats que treballen de diferents maneres 
per la solidaritat amb els països empobrits del sud que ja dura més d’una dècada. Existeixen 
entitats que porten treballant ininterrompudament des de l’any 1998 (com el Comitè SETEM – 
Gavà) de manera especial amb Nicaragua, on han enviat Brigades de solidaritat els anys 2000, 
2001 i 2004. Altres entitats, com és el cas de Pas a Pas (Projectes d’Acció Solidària) i, més 
recentment, Casa de Nicaragua del Baix Llobregat, han nascut a la nostra ciutat al caliu d’aquest 
moviment solidari. També organitzacions de lleure, com l’Esplai El Mamut d’Ausiàs March, 
tenen un bagatge de col·laboració amb escoles de països del Sud. I algunes altres ONG, com és el 
cas de Tazumal, tenen presència activa a més d’un país llatinoamericà (El Salvador, Nicaragua). 
 
Atès que persones vinculades a totes aquestes ONG han vingut desenvolupant activitats 
solidàries a desenes de municipis, en contacte directe amb organitzacions de base, amb governs 
locals, amb grups feministes, ecologistes, etc., i fins i tot participant com a Observadors 
Internacionals a les eleccions del 2001 i 2004 a Nicaragua. 
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Atès que l’Ajuntament de Gavà ja ha col·laborat de manera activa i passiva en diferents projectes 
de solidaritat, directament (partida del 0’7 % per a projectes de cooperació) i a través de la 
col·laboració amb diferents ONG i associacions locals i d’àmbit català i estatal al llarg dels anys. 
 
Atès que l’Ajuntament de Gavà ha demostrat la seva sensibilitat i interès en implicar-se d’una 
manera decidida en l’assoliment d’un desenvolupament econòmic i social als països empobrits 
del Sud. Mostra d’això és l’increment fins a l’1 % dels ingressos propis de la partida 
pressupostària destinada a cooperació internacional. 
 
Atesa la col·laboració especialment intensa que es ve produint els darrers anys des d’ONG locals 
i fins i tot l’Ajuntament amb els països centreamericans, amb el suport a projectes de 
desenvolupament i autonomia agroalimentària, educatius, d’enfortiment associatiu, etc. Aquesta 
col·laboració s’ha traduït en la implicació personal de desenes de persones gavanenques en la 
realitat rural de El Salvador, Nicaragua, Guatemala, etc. i les seves necessitats, que han fet arribar 
aquesta sensibilitat a centenars de ciutadans i ciutadanes de la nostra ciutat a través de 
nombroses activitats. 
 
Atès que aquest contacte regular i directe s’ha traduït en vincles d’amistat i comunicació 
constants, que han quallat en la visita l’any 2001 d’Abner Pineda, President del Grupo 
Campesino Fénix de Nicaragua. I també en la recent visita, aquest 2005, del mestre Orlando 
Pineda, de l’Asociación de Educación Popular Carlos Fonseca Amador (AEPCFA), que està 
impulsant la nova “Cruzada por la Alfabetización”, reeditant la campanya realitzada ara fa 25 
anys i que va aconseguir reduir l’analfabetisme a aquell país de més del 70 % al 20 %, que ha 
estat promoguda per la Casa de Nicaragua del Baix Llobregat. 
 
El Grup Municipal d’EUiA – IU a l’Ajuntament de Gavà pregava que s’adoptessin els següents 
acords: 
 
1.- Manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Gavà de continuar treballant amb decisió, en la 
mesura de les seves possibilitats, a favor del desenvolupament dels països empobrits del Sud, 
reforçant i recolzant les ONG solidàries, especialment les gavanenques, que treballin a favor d’un 
desenvolupament basat en els següents principis: Educació universal, pública, laica, no sexista ni 
bel·licista. Foment d’activitats econòmiques que garanteixin l’autosuficiència i  diversificació de 
la producció socialitzant les riqueses del país. Prevenció del treball infantil, de les 
discriminacions per raó de sexe, raça, religió, o nacionalitat. Enfortiment de la democràcia, els 
Drets Humans, l’associacionisme i la creació d’estructures socials. Suport a l’establiment d’una 
cobertura sanitària universal. 
 
2.- Manifestar, així mateix, la voluntat de l’Ajuntament de Gavà de treballar més estretament 
amb les Organitzacions No Governamentals, així com amb organismes supramunicipals com 
ara el Fons Català de Cooperació, impulsant activitats com ara la recentment creada Fira de la 
Solidaritat. 
 
3.- Estudiar les fórmules de treball necessàries per tal d’establir col·laboracions més estables amb 
organitzacions de països del Sud. Aquestes línies de treball podrien incloure l’establiment 
d’agermanaments entre el nostre municipi i altres municipis de països amb els que Gavà tingui 
una relació especial, com pot ser el cas d’alguns municipis centreamericans. Aquests 
agermanaments han de basar-se en una relació d’igual a igual entre els respectius governs locals, 
però també i sobretot per un treball de coneixement mutu i d’intercanvi d’experiències entre les 
societats civils gavanenca i dels municipis agermanats. 
 
4.- Informar d’aquests acords a la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació 
municipals. 
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Va contestar el Regidor de Civisme i Protecció Civil, Sr. Heredia, dient – literalment -  que  per a 
l'equip de govern, suposa una alegria veure que la pregunta presentada per EUiA al Ple, anava en 
la línia de treball que s'estava desenvolupant des de la regidoria de Civisme i Protecció Civil. 1.- 
En l'any 2003, any que nosaltres ens vam fer càrrec d'aquesta regidoria, Gavà tenia en total 6 
entitats locals i ONG’s que es dedicaven a temes a treballar temes de solidaritat amb països del 
sud. Durant el 2004, la nostra ciutat ha incrementat en 3, el nombre d'entitats locals que 
treballen la solidaritat i el desenvolupament a través de diferents àmbits: Casa de Nicaragua del 
Baix Llobregat, Grup Barceloní Solidaritat amb Cuba, Fundació Educació Solidària 2.- 
L'Ajuntament de Gavà que té una gran implicació en els temes de solidaritat destina, des de l'any 
2004, un 1% dels ingressos propis del pressupost municipal a la partida de cooperació 
internacional. D'aquest 1%, es destina una dotació de 75.000 € a la subvenció, del total o per una 
banda, de Projectes de cooperació internacional. Aquest any, 2005, s'ha modificat, mitjançant 
acord de la Comissió municipal de cooperació internacional, les bases reguladores per a la 
concessió de subvencions a Projectes de cooperació amb l'objectiu d'afavorir a entitats i ONG’s 
locals enfront d'unes altres, no locals, amb majors recursos humans i econòmics. 3.- La Partida 
de cooperació internacional planta cara també a ajudes d'emergència, i altres ajudes solidàries: 
Any 2004: 9.000 € (6.000 € terratrèmol d'Iran –gener 2004- i 3.000 € tempestes tropicals a Haití –
setembre 2004-). 1.000 € Material Hospitalari a Kosovo Any 2005: 6.000 € Sisme submarí de 
Indonèsia 4.- La Junta de Govern Local, en sessió de 4 de maig de 2004 va aprovar l'adhesió de 
l'Ajuntament de Gavà al Fons Català de Cooperació al Desenvolupament. Per aquest acord 
l'Ajuntament de Gavà destina de la Partida de cooperació internacional la quantitat de 1.100 € 
en concepte de quota anual com membre del Fons i, altres 13.327 € es destinen a cofinançar, 
juntament amb altres municipis de Catalunya, dos projectes de cooperació del municipi de 
Blanes, Holguín (Cuba). a.- 9.660 € al Projecte de Construcció d'un sistema de distribució 
d'aigua potable b.- 3.667 € per al Projecte de electrificació del sistema de rec d'una granja urbana 
* Gavà a presentat conjuntament amb l'Ajuntament de Montcada i Reixach un projecte de 
cooperació de’l ONG Tazumal a l'Àrea metropolitana que destina 750.000 euros a projectes de 
cooperació per al desenvolupament. El Consell metropolità ens ha subvencionat aquest projecte 
amb 28.407, 94. € 5.- Es treballa també el tema dels Valors Cívics a les escoles, incrementant per 
a aquest curs, tant les propostes com els recursos econòmics (hem passant dels 7.800 € de l'any 
passat a més de 16.000 € en aquest curs), consolidant programes, fent arribar els valors cívics i 
solidaris a un total de 17 centres educatius, Llars de Infants públiques i privades, i els 2 IES. Els 2 
Instituts han consolidat a més, la Setmana de la Solidaritat. 6.- A través de les Jornades 
Solidàries, es dóna conèixer a la ciutadania els projectes finançats i les experiències viscudes tant 
per les ONG com pels voluntaris que han participat en ells. l’Ajuntament treballa també en 
col·laboració amb l'ONG ACAPS donant la possibilitat que nens del desert de Algeria passin les 
seves vacances amb famílies de la nostra ciutat, a més es col·labora amb aquesta entitat amb la 
recollida d'aliments o productes higiènics, aquest any s'ha destinat 14.673,40 € a la campanya 
d'acollida de nens saharauí i hem recollit, aproximadament, dues tones de material higiènic. Es 
col·labora amb l’ONG Setem en la Festa del comerç just i l'Ajuntament, conjuntament amb 
l'ONG Setem, per vuitè any consecutiu, ofereix a la ciutadania de Gavà treballar per la pau i la 
solidaritat mitjançant la realització d'un curs d'introducció a la solidaritat que és la base per a 
poder optar a una de les 5 beques (3.000 € en total) per a treballar en camps de solidaritat o, 
participar en un curs de post-grau sobre el desenvolupament internacional (novetat d'aquesta 
edició 2005) 6.- l’Ajuntament de Gavà, estudia dintre d’aquesta línia de solidaritat en la qual ve 
treballant, la possibilitat d’agermanament amb altres municipis. En l'any 97 Gavà es va 
agermanar amb Gleibat El Fula (Sahara Occidental). Altra línia d'agermanament és a través del 
Fons Català de Cooperació. En aquests moments, l'Ajuntament està seguint les recomanacions 
del propi Fons, que aconsella conèixer la situació a fons del país i visitar les zones on es porta a 
terme el projecte. Pensem que en aquest any podrem donar una proposta d'agermanament 7.- 
Aquesta línia de treball de solidaritat i cooperació ha suposat que durant l'any 2004, hàgim 
tingut la visita de membres de diferents països i de diferents ONG, hem rebut a delegacions de 
Cuba, Chiapas, Nicaragua i Afganistan, a cadascun d'ells se'ls ha acollit molt afectuosament 
recollint de bon tros interès les seves experiències i inquietuds.  
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Acabat el torn corresponent al Grup d'EUiA, es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el Sr. 
Xavier Alavedra qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió. En el primer, i a la vista de les diferents actuacions  realitzades per l’equip de govern, 
per adequar la manca  d’il·luminació i pavimentació dels diferents carrers de la població, va 
preguntar quants carrers quedaven pendents per arranjar i quins eren. 
 
El Sr. Navarro, en relació a aquesta pregunta, va dir que els carrers de la trama urbana de Gavà es 
trobaven il·luminats i pavimentats, realitzant-se actuacions contínues de manteniment de les 
instal·lacions d’enllumenat i dels paviments existents, de forma que no disminueixi sensiblement 
la seva qualitat. D’altra banda, periòdicament i seguint les directrius dels programes d’actuació 
aprovats - va dir el Sr. Navarro - es realitzen obres de millora en diferents indrets que afecten a 
les instal·lacions d’enllumenat i als paviments dels carrers, entre les quals es troben en marxa en 
aquests moments l’av. Diagonal i la Barceloneta, després d’haver-se acabat recentment obres de 
millora de pavimentació de carrers de la part baixa del passeig Maragall i de l’enllumenat de 
l’avinguda del Mar. Dintre de la present legislatura municipal estan previstes – digué finalment - 
actuacions a diversos carrers del municipi mitjançant les quals es procedirà a la renovació dels 
paviments i l’enllumenat. Aquest carrers són: carrer  de les Colomeres, carrer de  Montflorit,  
carrer Santa Teresa, carrer Sant Isidre, la Rambla, el Passatge Rambla i l’avinguda del Mar. 
 
 
En la segona intervenció el Sr. Alavedra, degut --va dir-- a les preguntes fetes per alguns veïns 
envers la suspensió de la tramitació del DNI que és duia a terme a l’edifici de la policia municipal 
de la Rambla de Maria Casas nº 10, va preguntar quin havia estat el motiu per suspendre la 
tramitació del DNI a Gavà, i si estava previst tornar a fer aquest tràmit a la nostra població, 
perquè els ciutadans no es tinguin que desplaçar a la població de Castelldefels. 
 
Va respondre a aquestes preguntes el Sr. Víctor Carnero, dient que la Comissaria del CNP de 
Castelldefels-Gavà els havia informat que en cap moment s'havia suspès la tramitació de 
l'esmentada documentació. El servei de tramitació del DNI havia tingut incidències els darrers 
mesos per causes tècniques i problemes de línies telefòniques i la coincidència en un dels dies de 
la baixa mèdica del funcionari destinat a aquest servei. A l’actualitat, va dir el regidor, el servei 
funciona amb regularitat els dijous de cada setmana, tal i com s'havia establert. 
 
 
En una tercera el Sr. Alavedra, en nom també del Grup Municipal de CiU, i atès que actualment 
a Gavà tornava haver-hi un increment de sorolls produïts per les motocicletes,  fet que estava 
produint moltes queixes i pensem – va dir - que de cara al bon temps s’agreujarà aquest fet, va 
formular a l’Equip de Govern la pregunta següent: quines accions estan  fent o pensen fer, de 
cara a un futur immediat, per solucionar aquests sorolls tant molests pels ciutadans?  
 
El Sr. Víctor Carnero va respondre que la Policia Municipal de Gavà realitzava periòdicament 
controls de sonometria per tota la població, i que abans de començar l’estiu es realitzaria una 
campanya específica. A l’última campanya específica realitzada al mes de juny de 2004, es van fer 
– va dir - 74 controls, dels quals 5 van resultar positius.  El control es va realitzar a 62 
ciclomotors, 6 motocicletes, 5 turismes i 1 d’altres tipus. Aproximadament el 50% dels vehicles 
inspeccionats eren de Gavà. 
 
 
El darrer prec o pregunta per escrit corresponent al Grup de CiU, va anar a càrrec també del Sr. 
Alavedra, qui va dir que de tots era conegut els diferents graus de contaminació que hi havia a 
totes les poblacions d’arreu del país, per la qual cosa preguntaven quin nivell de contaminació hi 
havia Gavà, i quina era la qualitat de l’aigua del subsòl.  
 
Va contestar la pregunta la Sra. Brugués Jardí dient, en primer lloc, que volia agrair al Sr. 
Alavedra la brevetat de la pregunta. Tant breu era la formulació, va dir, que li semblava que fins i 
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tot arribava a tenir un punt d’ingenuïtat ja que, si com es deia era conegut per tots el grau de 
contaminació, ja no calia fer la pregunta. En qualsevol cas, valia la pena recordar aquí que molt 
dels conceptes relacionats amb la contaminació en el territori eren competència de la Generalitat 
de Catalunya, i era el cas que durant el mandat de CiU s’havien permès situacions com la que 
s’acabava de descobrir en el riu Ebre a Flix. Dit això, i contestant el fons de la pregunta, la 
regidora va afirmar que a Gavà no hi havia en aquests moments cap episodi de contaminació 
greu. El control de la qualitat de l’aigua del subsòl era - va dir - competència de la Generalitat de 
Catalunya, i en concret de l’Agència Catalana de l’Aigua. Pel que fa a la qualitat de l’aigua, va 
afegir, s’han registrat alguns episodis de superació dels 3000 microsièmens de conductivitat a les 
Maioles i en alguns punts de la zona agrícola per intrusió d’aigua marina, fet que en cap cas 
suposa risc per a la salut. 
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Sr. Marcel·lí Reyes, integrant del Grup municipal de ERC.  
 
En un primer, es deia  - com a antecedents – que el Ple del 26 de febrer de 2004 va aprovar, per 
unanimitat, demanar al Departament d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya que, en la 
línia de cooperació institucional, possibilités la implantació d'una llar d'infants de titularitat 
pública al solar de propietat municipal al barri de Les Bòbiles, previst per a equipaments 
docents, i on és possible la construcció d’un centre d’educació infantil i primària i d'una llar 
d'infants, ambdós de titularitat publica. En el debat d’aquest acord, l’equip de govern va 
manifestar que es reservava la possibilitat de buscar una fórmula de subvenció, per si la 
Generalitat no podia subvencionar en un 100 % aquesta nova escola bressol. El Ple del 23 de 
desembre de 2004, es continuava dient en el Prec, va aprovar incloure al Pressupost Municipal 
per al 2005 el compromís de «trobar fórmules de cofinançament, juntament amb la Generalitat de 
Catalunya, per a la construcció d’una guarderia infantil en l’actual mandat, avançant l’Ajuntament 
de Gavà, si fos necessari, la redacció del projecte constructiu». Aquest compromís s’aprovà, tot i 
això, sense modificar el sostre de les despeses, ni crear ni assignar-hi cap partida econòmica. 
D’altra banda, el passat 14 de febrer es va signar al Parlament un conveni de finançament entre 
el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya i les entitats municipalistes, Federació 
de Municipis de Catalunya i Associació de Municipis de Catalunya, per crear, abans de l’any 
2009, un total de 30.000 noves places d’escoles bressol. El conveni signat preveu que, en els 
propers mesos, el Departament d’Educació publicarà una convocatòria per al curs escolar 2005-
2006 molt més atractiva que l’actual per incentivar d’una vegada els Ajuntaments perquè creïn 
places de 0 a 3 anys, i evitar els recels de molts consistoris, que fins ara consideraven pèssim el 
finançament per crear places. L’acord preveu, per a Gavà, la creació de 75 noves places públiques 
d’escola bressol. El Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya, doncs, ha efectuat la 
tasca que li pertocava, i ara pertoca a l’Ajuntament de fer possible la promesa realitzada el mes 
de desembre passat, tot realitzant l’oportuna modificació de crèdits en el Pressupost Municipal 
per al 2005 per tal d’incloure-hi la despesa pertinent per iniciar el procés de creació i construcció 
d’una nova escola bressol al barri de les Bòbiles. Per aquest motiu el Grup municipal d’ERC 
instava el govern municipal a: 1.- Participar en la convocatòria, per al curs 2005-2006, de creació 
de noves places públiques d’escola bressol, tan aviat com surti publicada, tot sol·licitant els ajuts 
pertinents per crear la nova escola bressol de Les Bòbiles. 2.- Realitzar, dins dels propers 4 
mesos, la modificació de crèdits oportuna del Pressupost Municipal per al 2005 per incloure el 
crèdit necessari per a la creació i construcció de la nova escola bressol pública a Les Bòbiles. 
 
La Sra. Laura Barrufet, contestant el Prec, va dir que la participació de l’equip de govern  havia 
estat notòria en aquest aspecte. Prova de les gestions realitzades era el fet de que la nostra ciutat 
hagués estat inclosa en el mapa escolar d’escoles bressol. En el moment en que la convocatòria 
de creació de noves places sigui publicada, es faran --va dir-- les gestions oportunes per donar 
compliment als compromisos adquirits amb la ciutat.  
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Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta d’ERC. I així el Sr. Marcel·lí Reyes,  i com 
antecedents, va exposar que, segons havia divulgat el president de la Federació d’Associacions de 
Veïns de Gavà a la premsa (El Far, núm. 831, de 18/01/05), els veïns han detectat un increment 
notable del tràfic de drogues en determinats barris de Gavà, a causa de l’expulsió del tràfic 
d’estupefaents de la zona de can Tunis, i així ho van comunicar a l’alcaldia de Gavà en reunió 
mantinguda el passat 22 de gener de 2005. D’altra banda, el passat 24 de març de 2004 ERC 
havia demanat (R.E.: 4530, de 29/03/04) si el govern municipal tenia previst fer algun pla d’acció 
especial per evitar la relocalització a Gavà del tràfic de droga procedent de can Tunis, a la qual 
cosa se’ls va respondre (R.S.: 4822, de 26/04/04) que «no s’ha observat cap moviment que ens porti 
a sospitar que s’hagi relocalitzat a algun barri de Gavà el tràfic d’estupefaents expulsat de la zona de 
can Tunis. Per això, des de l’Ajuntament no es contempla en aquests moments engegar cap pla 
d’acció especial al respecte».  
 
Per tant, ateses les queixes oficialment formulades per la Federació d’Associacions de Veïns de 
Gavà, semblava evident que la negativa municipal a prendre accions preventives ara fa un any 
havia portat, ara, a una situació que preocupa enormement els veïns i veïnes de Gavà. Per aquest 
motiu el Grup municipal d’ERC instava el govern municipal a adoptar i aplicar, de forma 
urgent, un pla d’acció especial, que contempli mesures com ara la involucració especial de la 
policia municipal i dels serveis socials municipals, per impedir el tràfic d’estupefaents als barris 
de Gavà. 
 
Va contestar el Sr. Víctor Carnero reproduint el que al darrer Ple del dia 27 de gener de 2005 
l'equip de govern ja va informar, és a dir, que la Comissaria del CNP de Castelldefels  - Gavà 
juntament amb la Policia Municipal de Gavà han establert un pla d'actuacions que gira entorn a 
tres premisses fonamentals:  la prevenció, la investigació i la coordinació a l’àmbit intern i amb 
els jutjats de Gavà. D'aquesta manera s'intentarà respondre als focus de major incidència 
delictiva, amb la coordinació de la totalitat d'efectius en aquells llocs i franges horàries en què es 
produeixin el major número de delictes, amb l'objectiu de dissuadir als venedors i compradors 
de droga, i així aconseguir-ne la disminució del consum i activitats delictives relacionades. La 
resposta policíaca a aquesta problemàtica per controlar i eradicar els punts negres o zones de 
compra - venda de droga, s'ha materialitzat en un Pla de Xoc orientat en diferents direccions: 
Mesures preventives, mesures d'investigació i actuacions judicials. 
  
Finalment, i per acabar el torn de precs i preguntes, el Sr. Alcalde, un cop contestades les 
formulades per escrit presentat abans de la sessió, va preguntar si algú volia formular alguna 
oralment, demanant la paraula el Sr. Grau per bé que únicament per, d’una banda,  recordar que 
tenia preguntes pendents de contestar, algunes tan antigues com del mes de juliol, esmentant a 
aquest efecte les de Registre nº 9.649, 11.382, 13.967, 13.966 i 18.289, a banda de que d’altres 
havien estat contestades amb tres mesos de retard, amb incompliment per tant del ROM, per la 
qual cosa va demanar més agilitat a l’hora de donar resposta. I d’altra banda, i en relació a les 
Escoles Bresol (tema aquest d’una interpel·lació anterior, sobre la qual  no havia pogut 
intervenir) va dir que s’alegrava de que ERC s’incorporés al seus plantejaments, ja que – va dir  el 
Sr. Grau – havia estat EUiA qui ja l’any 2000 s’havia interessat per aquest tema.  
 
 

DECLARACIONS POLÌTIQUES 
 
DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I 
UNIÓ EN RELACIÓ A LA CREACIÓ DE L’AGÈNCIA TRIBUTÀRIA CATALANA 
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal de Convergència i 
Unió (CiU),  en relació a la creació de l’Agència Tributària Catalana, declaració que, després del 
debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part 
dispositiva:  
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Primer.- Expressar el suport de l’Ajuntament de Gavà a que Catalunya disposi d’un nou sistema 
de finançament que  permeti avançar en la reducció del dèficit fiscal de Catalunya amb l’Estat, 
que permeti el bon funcionament de  l’autogovern, així com donar resposta a  les necessitats de 
la ciutadania de Catalunya i que sigui solidari amb la resta de les comunitats de l’Estat. 
 
Segon.- Demanar la creació de l’Agència Tributària de Catalunya, agència responsable de la 
recaptació dels impostos propis, cedits i compartits. 
 
Tercer.- Demanar al Govern Central la publicació de les balances fiscals de totes les comunitats 
autònomes, l’actualització anual dels estudis sobre balances fiscals i la divulgació dels seus 
resultats. És d’especial importància la publicació anual de les balances fiscals de cadascuna de les 
comunitats autònomes per conèixer el saldo dels fluxos d’ingressos i despeses fiscals de 
l’Administració central de l’Estat i de les Comunitats Autònomes. D’aquesta manera es 
coneixerien les aportacions netes de Catalunya a l’Estat i es veuria el fonament per reclamar amb 
justícia més recursos per Catalunya. 
 
Quart.- Comunicar aquests acords al Govern de la Generalitat, al Parlament de Catalunya, al 
Govern Espanyol, al Congrés i al Senat, a l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació de 
Municipis de Catalunya i als mitjans de comunicació municipal.  
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per disset (17) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA-IU,2 CiU, 1 ERC), cap en contra i tres (3) abstencions (2 PPC i 1 IC-EV-IG), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter 
general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen 
Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que la Declaració Política 
presentada pel seu grup municipal havia incorporat els suggeriments fets pel grup 
municipal del PSC, indicant a aquests efectes que el punt tercer havia experimentat una 
petita modificació respecte de la declaració presentada inicialment.  
 
Seguidament, després de donar-se lectura pel Sr. Dalmau a la part resolutiva de la 
declaració, va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau, el qual, en nom d’EUiA, va 
manifestar que aquestes questions feia uns mesos que ja s’havien discutit en aquest ple, 
quan es va parlar de l’Estatut, de l’autosuficiència financera, etc. En aquest sentit doncs, 
el Sr. Grau va dir que la posició del seu grup seria la de manifestar que si bé ha 
augmentat l’esmentada autosuficiència financera, seguien persistint els desequilibris en 
l’autonomia de la seva gestió, havent oblidat per complet el principi de solidaritat. Per 
això, calia seguir insistint en un nou model, basat en l’autosuficiència financera per totes 
i cadascuna de les Comunitats Autònomes, mitjançant garantia de la seva capacitat 
recaptadora, fonamentada en una quantitat similar per habitant i any mitjançant els 
tributs cedits o participats, i també amb l’afegit de la liquidació dels deutes històrics. Per 
això, el Sr. Grau va dir que el que calia reclamar era un nou pacte fiscal entre Catalunya i 
la resta de l’Estat espanyol, que hauria de tenir present el manteniment de la solidaritat i 
del reequilibri social i territorial. En definitiva, el Sr. Grau va dir que el seu grup no podia 
subscriure la Declaració presentada pel grup de CiU, tota vegada que la consideraven 
redundant, atès que ja s’havia discutit, tot i que en el fons, hi havia una certa 
coincidència, atès que EUiA pensava que era necessari que Catalunya fos suficientment 
autònoma des d’un punt de vista financer, considerant molt important la creació d’una 
Agència tributària pròpia, si bé el Sr. Grau va indicar que, en tot cas, es remetia en tot cas 
a la ponència parlamentària que estava redactant el nou text estatutari, que de ben segur 
que trobaria la fórmula de consens adequada que satisfaria al conjunt de forces 
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polítiques. Per això, va dir el Sr. Grau, portar aquesta questió al ple, quan ja s’estava 
discutint, era una mica redundant. 
 
Per la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que el Sr. Grau 
s’estranyava de la redundància, però el cert era que les sessions plenàries de l’Ajuntament 
de Gavà n’estaven plenes de redundàncies, afegint que en la seva opinió el contingut de 
la Declaració, més que redundant, ja estava en els propis pactes de l’actual Govern de la 
Generalitat. A aquests efectes, el Sr. Reyes va dir que el més interessant podria venir de la 
redacció del nou estatut, si bé va recordar que en el seu moment, ERC va fer unes 
esmenes que - va dir - potser eren un pel radicals pel gust del ponent. En qualsevol cas, 
tota vegada que dites esmenes anaven, en síntesi, en la línia del que ara estava dient, i a 
més, coincidien d’altra banda amb bona part de les esmenes que després es van fer des 
del grup socialista, el Sr. Reyes va indicar que, finalment, votarien a favor, tot i que ERC 
pensava que la tasca veritablement important era la posterior al nou estatut, i el tema 
financer estès degudament plantejat. Tot i amb això, el Sr. Reyes va manifestar que, 
precisament, el tema de la redundància no era necessàriament un problema, sinó que, 
una vegada més, en la seva opinió, hi havia una mala fe inicial per part de CiU en 
aquestes questions, si bé bona part dels grups municipals havien intentar millorar el text 
i fer un esforç de consens, de tal manera que, en aquest sentit, el text final havia quedat 
prou acceptable. 
 
Per altra banda el Sr. Heredia, en nom d’IC-EV, va manifestar que havia intentat arribar 
a un consens final amb el grup municipal de CiU, amb la finalitat de que la declaració 
política presentada fos consensuada entre totes les forces polítiques, a l’igual que es va fer 
amb el tema de l’estatut. Tot i amb això, atès que aquest consens final no havia estat 
possible, i que a més, es podia fer un ús partidista d’aquesta questió, encara que en el 
fons IC-EV estava d’acord amb la mateixa, en especial pel que feia a la millora del 
finançament i a la creació d’una Agència tributària pròpia, així com la publicació de les 
balances fiscals, el cert era que en la seva opinió calia deixar treballar a la ponència 
estatutària, i per tant, el treball municipal estava més en el fet de donar suport a la 
reforma de l’estatut, raó per la qual, la seva posició seria la de l’abstenció.  
 
Per altra part el Sr. Joaquim Balsera va dir respecte de la declaració presentada per CiU, 
que si bé es podia haver entrat en una valoració de l’oportunitat respecte del interès 
perseguit pel grup de CiU amb la presentació de la mateixa, al mateix temps el grup 
municipal del PSC entenia que si se li treia tota motivació partidista, podia ser 
interessant pronunciar-se respecte d’aquella, en aquesta etapa que també s’havia 
denominat constituent, es especial pel que feia al finançament, indicant al mateix que 
subscrivia fil per randa les anteriors afirmacions del Sr. Reyes en relació a dita quest ió. 
Per això, el grup municipal del PSC va manifestar que votaria a favor de dita declaració. 
 
Finalment el Sr. Sáez, en nom del PPC, va manifestar que, atès que ja era prou coneguda 
quina era la posició del seu grup respecte d’aquelles questions que no eren competència 
del ple de l’ajuntament, la seva posició seria la de l’abstenció. 
 
En darrer terme, va fer ús novament de la paraula el Sr. Dalmau, indicant que li 
agradaria que quan el text de la ponència estatutària arribés al Parlament, i 
posteriorment als ajuntaments, que aleshores el grup municipal del PPC no s’abstingués, 
votant afirmativament el text del nou Estatut. 

 
---------- 
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Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les vint-
i-una  hores,  cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
           L’Alcalde                                                                                                      El Secretari 
 
 
 
 
 
Dídac Pestaña Rodríguez                                                                         Guillermo de Prada Bengoa 
 
 


